
OBECNÍ ÚŘAD V NOVÉM KABÁTĚ 
   Kdokoliv se v poslední době přiblížil středu obce, 
nemohl přehlédnout podstatnou změnu. Obecní úřad 
získal díky zateplení celé budovy novou fasádu. Ovšem 
cesta k získání dotačního titulu nebyla vůbec tak 
jednoznačná, jak nezasvěcenému může dnes připadat. 
   Původně se starosta obce Jan Machalec zajímal o 
dotační tituly na možné zateplení školy, poněvadž zde 
jsou, především díky téměř nefunkčním oknům, tepelné 
ztráty opravdu citelné. Ve spolupráci s ředitelem školy 
Michalem Lucbauerem a Ing. Lenkou Trlicovou se 
podařilo takový dotační titul nalézt. Starosta obce navrhl 
zastupitelstvu, aby zažádali zároveň i o dotace na 
zateplení budovy obecního úřadu a jeho návrh byl přijat. 
   Ovšem výběr žádostí dopadl naprosto neočekávaně. 
Dotaci získala žádost na zateplení budovy obecního 
úřadu a škola nikoliv. Proběhlo tedy výběrové řízení na 
zhotovitele, kde zvítězila firma BS Vsetín s.r.o. Mezitím 
však získal starosta Jan Machalec informace o otevření 
dalšího dotačního titulu, který umožňoval znovu žádat 
dotace na zateplení budovy školy. Opět proto informoval 
zastupitelstvo a po kladném hlasování začal podnikat 
kroky k přípravě podání nové žádosti. 
   Mezitím však již byly zahájeny práce na zateplení 
budovy obecního úřadu. Zaměření oken, dveří a vrat 
hasičské zbrojnice proběhlo 29. března, vlastní práce se 
rozběhly 2. dubna za občasných sněhových přeháněk. 
Počasí se umoudřilo a naštěstí během celé akce již 
podstatně nezdrželo práce na budově. Obec si 
přiobjednala výměnu okapů a svodů, které byly již 
zničené a mnohde proděravěné. Také byly opraveny 
rozpadající se komíny a na žádost ředitele Michala 
Lucbauera byly vymalovány místnosti školky. Zde při 
úklidu pomohli někteří rodiče školkáčů, za což jim patří 
velké poděkování, že v čase svého volna, a navíc o 
víkendu, pomohli, aby mohla být školka v termínu 
zprovozněna. 

   Ještě před zahájením stavby se objevil požadavek 
jednotlivců, zda by zaměstnanci firmy BS Vsetín s.r.o. 
mohli při zateplovacích pracích v době od dvanácti do 
dvou provádět „tiché“ práce, poněvadž děti ve školce 
v tomto čase odpočívají. Taktéž padl v tomto směru 
dotaz, proč zateplování obecního úřadu neprobíhá během 
prázdnin.  
   K prvnímu požadavku lze říci tolik, že při stavebních 
pracích se těžko najdou denně dvě hodiny nehlučných 
úkonů a pokud by museli zaměstnanci čekat na 
pokračování práce, zhotovitel by pochopitelně požadoval 
proplacení prostojů po obci. A tyto peníze by 
samozřejmě nešly z dotačního titulu, ale z peněz občanů 
Janové.  
   Proč se obecní úřad nezateploval během prázdnin? 
Protože ten, kdo platí, taktéž stanovuje termíny. Obec 
dostala na zateplení budovy dotaci, a proto musela splnit 
řadu požadavků, mezi jinými i splnění termínu zahájení a 
dokončení stavby. Velmi často můžeme číst a slyšet ve 
sdělovacích prostředcích, že obce při nesplnění těchto 
kritérií musely vracet dotace, popřípadě platit nemalé 
pokuty. 
   Objevily se i názory, že kamenné obložení kolem 
hasičské zbrojnice mohlo zůstat bez zateplení, poněvadž 
jako stavební prvek působilo pěkně. Zde bylo opět nutné 
ustoupit požadavkům poskytovatele dotace. Pokud by 
budova nebyla zateplena jako celek s důrazem na 
podmínky výpočtů tepelně-technických vlastností na 
vytápěné části objektu, nesplňovala by podmínky 
k dosažení dotace. Tolik suchý úřednický jazyk. 
   Stavba byla předána snad k spokojenosti většiny 
občanů 21. května 2013. Firmě BS Vsetín s.r.o. se 
podařilo dokončit hrubé práce takřka během tří týdnů. 
Mezitím probíhaly kroky stran vyřizování dotačního 
titulu k zateplení budovy školy. Žádosti obce bylo 
přiděleno jednací číslo, proběhlo výběrové řízení na 
zhotovitele a dnes již víme, že přípravné práce začaly 
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varianty- návrhy  barevného řešení zateplení budovy. 
Byly navrženy dva odstíny barevného provedení 
(světlejší a tmavší). Zastupitelé byli seznámeni s 
návrhem provedení a po posouzení vybrali návrh č. 2. 
Při výběru barevného provedení oken, bylo vybráno: 
venkovní barevné provedení GOLDEN OAK a vnitřní 
bílé. 
Návrh usnesení č.306/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje návrh č.2 barevného provedení zateplení 
budovy OÚ, výměna oken-venkovní provedení barevně 
GOLDEN OAK a vnitřní provedení bílé 
Hlasování:Pro:9, proti:0, zdržel se:0  
Usnesení č. 306/0313 bylo schváleno 
2. Výkazy hospodaření za rok 2012, Rozpočtové 
opatření č. 2/2013 
Paní Miroslava Kotrlová účetní obce zastupitele 
seznámila s Výkazy hospodaření za rok 2012:Výkazem 
FIN-12, Výkazem zisků a ztrát, Rozvahou a Přílohou 
rozvahy. Po diskuzi a zodpovězení dotazů, zastupitelé 
Výkazy hospodaření za rok 2012 schválili.   
Návrh usnesení č.307/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Roční uzávěrku za rok 2012“. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 307/0313 bylo schváleno 
Rozpočtové opatření č.2/2013 - návrh 
V rámci dodržování rozpočtové kázně, předložila paní 
účetní ke schválení „Rozpočtové opatření č. 2/2013“. 
Vysvětlila jednotlivé položky, zodpověděla dotazy 
zastupitelů. Rozpočtové opatření bylo jednohlasně 
schváleno. Dále pak informovala zastupitele o vrácení 
splátky krátkodobého překlenovacího úvěru ve výši 
806.400,- Kč ČSOB. 
Rozpočtové opatření č.2/2013 je přílohou zápisu. 
Návrh usnesení č. 308/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Rozpočtové opatření č. 2/2013“. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 308/0313  bylo schváleno 
3. Zpráva kontrolního výboru 
Ing. Karel Eliáš seznámil zastupitele se Zápisem z 
jednání Kontrolního výboru, který zastupitelé obdrželi 
před zasedáním zastupitelstva. Kontrolní výbor svou 
činnost v roce 2012 zaměřil na: 

• docházku členů ZO, FV, KV, 
VKS 

• znečištění veřejných prostranství 
v obci 

• hospodaření Sportovní haly 
• prodej dřeva 

Zápis z jednání Kontrolního výboru je přílohou tohoto 
zápisu. 
Návrh usnesení č. 309/0313: Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí zprávu kontrolní výboru. 
4.  Zpráva finančního výboru 
Taťána Hradová, předsedkyně finančního výboru 
seznámila zastupitel se Zápisem z kontroly  finančního 
výboru. Tato kontrola byla zaměřena na lesní 
hospodářství za rok 2012. Kontrola příjmů a výdajů, 
účetních položek příjmových a výdajových. Nebyly 
shledány v účetnictví lesního hospodářství vážné 
nedostatky. Finanční výbor doporučil, při větším objemu 
prodeji dřeva provádět výběrová řízení a při provádění 
kontroly lesního hospodářství úzkou spolupráci 
kontrolního a finančního výboru. 

před několika dny. Hlavní část prací proběhne během 
letních prázdnin, takže výuka nebude narušena. Nakonec 
tedy i škola, která se podstatně změnila zevnitř, díky 
aktivitám učitelského sboru v čele s ředitelem 
Lucbauerem, dostane nový pěkný kabát. Zaslouží si to! 
   Závěrem citujeme vyjádření jednoho z občanů 
Janové: Je zapotřebí sdělit občanům, že dle přísloví 
„všechno zlé je k něčemu dobré“, i v případě druhého 
dotačního titulu pro budovu ZŠ byly po prvním neúspěchu 
pro obec zajištěny mnohem lepší finanční podmínky. Ten 
kdo zná problematiku jakékoliv dotace, soukromé, 
podnikatelské, či ze státní správy ví, že to není v dnešní 
ekonomické situaci nic jednoduchého. Takže na začátku 
nového školního roku přivítá budova školy žáky rovněž 
v novém. A stejně, jako obec Janovou škola kvalitně 
reprezentuje v posledních letech svými aktivitami, tak 
bude reprezentovat i svým vzhledem. 
   Mnohdy se člověk ptá sám sebe, zda skutečně není lepší 
nic nedělat, když nakonec vše co dělá, je ihned 
předmětem laických kritik a diskusí. Ale my jsme přece 
povinni majetky otců, které jsme dostali, zhodnocovat a 
zvelebovat. Nikoliv jen pouze užívat a nechat pak starost 
na těch, co přijdou po nás. Platí v osobním, a o to více ve 
veřejném životě. 

     text a foto: Radomír Dolanský 
 

Zápis z 29. zasedání zastupitelstva obce 
Janová 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání zastupitelstva 
v 17,00,00 hod. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a 
hosty. Bylo přítomno všech devět členů zastupitelstva. 
Zastupitelstvo obce je usnášeníschopné. Zapisovatelem 
byla ustanovena Karla Vašťáková, ověřovateli jmenováni 
Ing. Karel Eliáš a Michaela Petřeková Dis.  
Program jednání zastupitelstva na návrh starosty obce byl 
doplněn o tři body. I 

▪ V bodě č. 2 -  „Rozpočtové opatření č.2“. 
▪ Informace k zajištění zateplení budovy 

OÚ 
▪ Rozšíření Mandátní smlouvy – o zajištění 

výběrového řízení na zateplení budovy 
ZŠ Janová, včetně zajištění stavebního 
projektu. 

Ing. Karel Eliáš požádal o změnu pořadí bodu č. 3 a 4 
programu jednání- zpráva finančního a kontrolního 
výboru. 
Zastupitelstvo obce schválilo doplnění i úpravu programu 
jednání. 
Návrh usnesení č.305/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný a upravený program 
jednání.Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 305/0313 bylo schváleno 
Kontrola usnesení    
265/11   Pozemková úprava u pana Rotigela – Ing. Eršil 
provede zaměření pozemku  trvá  
266/11   Nedořešená záležitost u pana Kaizera – je stále v 
jednání  trvá 
Starosta obce požádal Ing. Lenku Trlicovou, která 
navštívila zasedání zastupitelstva o informace, týkající se 
zateplení budovy OÚ Janová. Paní Trlicová připravila 3 
 



 

Zápis 29. zasedání zastupitelstva – pokračování 
Zápis z kontroly finančního výboru je přílohou tohoto 
zápisu. 
Návrh usnesení č. 310/0313: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí zprávu předsedkyně finančního výboru. 
 5. Inventarizace 2012 
S inventarizací majetku a závazků za rok 2012 seznámil 
zastupitele předseda inventarizační komise Ing. Karel 
Eliáš. Inventarizace byla prováděna dle předložených 
inventurních soupisů, které připravila účetní obce paní 
Miroslava Kotrlová. Skutečné stavy majetku a závazků 
členové inventarizační komise zjišťovali fyzickou a 
dokladovou inventurou. Nebyly shledány žádné 
nedostatky. 
Návrh usnesení č. 311/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje inventarizaci majetku a závazků za rok 2012 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se: 0  
Usnesení č. 311/0313 bylo schváleno 
6. Technický dozor k zateplení budovy  OÚ 
Předpokládaný  začátek  zateplení budovy je 2.4.2013. K 
tomu je potřeba, aby byl odborný technický pracovník, 
který bude dohlížet na tyto práce, aby byly provedeny v 
potřebné kvalitě. Starosta obce navrhnul Ing. Lenku 
Trlicovou, se kterou bude sepsána Mandátní smlouva. Ing. 
Karel Eliáš podotknul, že paní Trlicová bude provádět 
kontrolu stavbyvedoucího - svého manžela. Zastupitelé 
schválili pani Ing. Lenku Trlicovou s vědomím, že je zde 
rodinná vazba. 
Návrh usnesení č. 312/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje sepsání Mandátní smlouvy s Ing. Lenkou 
Trlicovou, jako technický dozor při zateplení budovy OÜ. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 312/0313 bylo schváleno 
7.Smlouva o zřízení věcného břemene 
Telefonica Czech Republic, a.s. požádala uzavření smlouvy 
o zřízení věcného břemene, zřízení a provozování 
podzemního vedení a zařízení veřejné komunikační sítě k 
části pozemků, kde jsme vlastníky. Zastupitelé souhlasili s 
uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene. 
Návrh usnesení č. 313/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Smlouvu o zřízení věcného břemene. 
 Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 313/0313 bylo schváleno 
8. Pověření k účasti na řádné valné hromadě --- 
Valašská vodohodpodářská a.s. 
Pro valnou hromadu společnosti Valašská 
vodohospodářská a.s., která se uskuteční 6.6.2013, byla 
jednohlasně schválená delegátka Taťána Hradová.  
Návrh usnesení č. 314/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje Taťánu Hradovou k účasti na řádné valné 
hromadě. 
Hlasování:Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 314/0313  bylo schváleno 
9.Geografický informační systém MISYS 
Starosta obce seznámil zastupitele s nabídkou na 
geografický informační systém MISYS včetně Pasportu 
hřbitova. Po zvážení cenové nabídky i možnosti využití, 
zastupitelé zatím v této záležitosti nerozhodli.  
Návrh usnesení č. 315/0313: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí nabídnutý informační systém MISYS. 
10. Mandátní smlouva o zajištění výběrového řízení na 
zateplení budovy ZŠ Janová 

Starosta obce Jan Machalec požádal zastupitele o 
schválení sepsání Mandátní smlouvy s Ing. Smilkem o 
zajištění výběrového řízení. Zastupitelé jednohlasně 
souhlasili. 
Návrh usnesení č. 316/0313: Zastupitelstvo obce 
Janová schvaluje sepsání Mandátní smlouvy s Ing. 
Smilkem na zajištění výběrového řízení na zateplení 
budovy ZŠ Janová. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 316/0313 bylo schváleno 
14. Různé 
Michaela Petřeková – sdělila požadavek knihovnice 
paní Valešové o uvolnění finančních prostředků k 
zakoupení výzdoby do knihovny, zakoupení dárků pro 
soutěže dětí. Nejedná o velkou finanční částku, 
zastupitelé s požadavkem souhlasili. Je možné tuto 
záležitost řešit individuálně. 
 

Zápis z 30. zasedání zastupitelstva obce 
Janová – mimořádné 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1.Zahájení: 
Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod. 
Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva. Na 
zasedání bylo přítomno všech devět členů  
zastupitelstva. Zastupitelstvo obce je tímto 
usnášeníschopné. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš 
a Dalibor  Bartík 
Dle návrhu pana starosty Jana Machalce byl vypuštěn 
bod č. 2 programu, který byl projednáván na minulém 
zastupitelstvu. 
Program mimořádného zasedání zastupitelstva byl 
jednohlasně schválen.   
Návrh Usnesení č. 317/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje upravný program jednání. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 317/0313 bylo schváleno 
2. Zadávací dokumentace pro výběrové řízení na 
zateplení budovy ZŠ Janová 
Starosta obce Jan Machalec předložil zastupitelům 
obchodní podmínky Zadávací dokumentace veřejné 
zakázky na dodavatele stavebních prací - projekt 
„Zlepšení tepelně technických vlastností obvodových 
konstrukcí ZŠ Janová.“ Po zhodnocení a posouzení 
navržené zadávací dokumentace zastupitelé předložený 
návrh schválili. Zadávací dokumentace má platnost od 
29.3.2013. 
Návrh Usnesení č. 318/0313: Zastupitelstvo obce 
schvaluje zadávací dokumentaci pro výběrové řízení na 
zateplení budovy ZŠ Janová. 
Hlasování: Pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 318/0313 bylo schváleno  
3. Hodnotící komise a náhradníci pro výběrové 
řízení-zateplení budovy ZŠ Janová 
Starosta obce uvedl, že je potřeba schválit členy 
hodnotící komise a jejich náhradníky. Do hodnotící 
komise pro výběrové řízení byli navrženi: Jan 
Machalec, Ing. Ladislav Smilek, Jan Mikulec, Ing. 
Karel Eliáš a Dalibor Bartík. Jako náhradníci byli 
navrženi: Aleš Olšák, Josef Pončík.  



 

Zápis 30. zasedání zastupitelstva – pokračování 
Navržení členové hodnotící komise i náhradníci byli  
schváleni.  
Návrh usnesení č. 319/0313: Zastupitelstvo obce schvaluje 
5 členů a 2 náhradníky hodnotící komise pro výběrové  
řízení-zateplení budovy ZŠ Janová. 
Hlasování: Pro:9, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 319/0313 bylo schváleno 
4. Oslovení pěti firem pro výběrové řízení-zateplení 
budovy ZŠ Janová 
Pro zateplení budovy ZŠ Janová budou osloveny firmy-
TM stav s.r.o. Vsetín, BS Vsetín s.r.o., Spedimex Moravia 
s.r.o.Vsetín, Stipros.r.o. Valašské Meziříčí, Efios s.r.o. 
Valašské Meziříčí. Navržené firmy zastupitelé schválili. 
Návrh usnesení č. 320/0313:Zastupitelstvo obce schvaluje 
navržené firmy . 
Hlasování: Pro:9, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 320/0313 bylo schváleno 
5.Různé 
Starosta obce informoval zastupitele, že byl zrušen účet u 
KB Vsetín. Byl založen nový účet u ČNB Ostrava, který 
bude sloužit pro příjem veškerých rozpočtových daní a 
dotací. 
 
Zápis z 31. zasedání zastupitelstva obce 
Janová 
(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod.. 
Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva a 
hosty. Na zasedání bylo přítomno osm členů zastupitelstva. 
Zastupitelstvo obce je tímto usnášeníschopné. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a Aleš Olšák.  
Starosta obce doplnil program jednání o dva body.  
– odsouhlasení víceprací na zateplení budovy OÚ 
– překlenovací úvěr u ČSOB na zateplení 
Navržený program jednání byl jednohlasně schválen. 
Návrh usnesení č. 321/0413:   Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný program jednání. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 321/0413 bylo schváleno 
Kontrola usnesení 
265/11   Zaměření u pana Rotigela bylo provedeno, čeká 
se na geometrický náčrt, pak bude       
provedeno samotné profinancování. trvá  
266/11   Nedořešená záležitost u pana Kaizera- je stále v 
jednání.  trvá 
2. Informace ředitele ZŠ a MŠ Janová 
Na minulém zastupitelstvu Ing. Michal Lucbauer blíže 
seznámil zastupitele o činnosti ZŠ a MŠ.    Nyní 
informoval zastupitele o provedení inventarizace majetku 
za účasti Ing. Karla Eliáše.  
Požádal zastupitele o schválení proplacení „Dohody“ Mgr. 
Gnidovi při zastupování u soudního jednání.  
Ředitel školy poděkoval zaměstnancům, rodičům, firmě 
všem, kteří se podíleli při obnově mateřské školky. 
Konstatoval, že byla všemi velmi dobře odvedená práce.  
Malá výtka patřila rodičům, kteří slíbili pomoc a nepřišli. 
Dále pak blíže seznámil zastupitele s hospodařením ZŠ a 
MŠ Janová (bod č. 3). Výroční zpráva o hospodaření za 
rok 2011/2012 je uložena na OÚ. 
Návrh na usnesení č. 322/0413: Zastupitelstvo obce bere 

na vědomí informace ředitele ZŠ a MŠ Janová Ing. 
Michala Lucbauera a schvaluje sepsání „Dohody“ o 
proplacení Mgr. Gnidovi. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0  
Usnesení č. 322/0413 bylo schváleno 
3. Zpráva o hospodaření ZŠ a MŠ Janová za rok 2012, 
hospodářský výsledek 
Mgr. Michal Lucbauer, ředitel ZŠ a MŠ seznámil 
zastupitele se Zprávou o hospodaření ZŠ a MŠ Janová za 
rok 2012. Zpráva o hospodaření byla zastupitelům 
předložena. 
Hospodářský výsledek za rok 2012 je - 48 821,33 Kč. 
Bylo požádáno o odsouhlasení, že tato ztráta se může 
pokrýt z rezervního fondu. Zastupitelé jednohlasně 
souhlasili.  
Zpráva o hospodaření ZŠ a MŠ Janová za rok 2012 je 
přílohou tohoto zápisu. 
Návrh usnesení č. 323/0413   Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí zprávu o hospodaření ZŠ a MŠ Janová za rok 
2012 
Návrh usnesení č. 324/0413: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje účetní závěrku PO za rok 2012 a pokrýt ztrátu - 
48.821,33 z rezervního fondu. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 324/0413 bylo schváleno 
 4. Odsouhlasení víceprací na zateplení budovy OÚ 
Ing. Lenka Trlicová předložila zastupitelům seznam 
víceprací, které by bylo vhodné provést při současném 
zateplování budovy OÚ. Uvedla, že se na tyto vícepráce 
přišlo až během současných stavebních prací. Po krátké 
diskuzi a zodpovězení dotazů zastupitelé souhlasili 
s provedením víceprací.  
Návrh usnesení č. 325/0413: Zastupitelstvo obce 
schvaluje provedení víceprací při zateplování budovy. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 325/0413 bylo schváleno 
5. Výběr zhotovitele, sepsání smlouvy-zateplení 
budovy ZŠ Janová 
V předložené nabídce jednoho z účastníků řízení byly 
zjištěny nedostatky. Výběrová komise tak zatím neurčila 
vítěze výběrového řízení. Výběr zhotovitele se odkládá na 
další zasedání zastupitelstva obce.  
  6. Rozpočtové opatření č. 3/2013 
Rozpočtové opatření, které zastupitelé obdrželi, se týkalo 
změny rozpočtové skladby. Místní poplatek a komunální 
odpad je přesunut na položku 1340. Zastupitelé s návrhem 
Rozpočtového opatření souhlasili. 
Rozpočtové opatření č. 3/2013 je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh usnesení č. 326/0413:   Zastupitelstvo obce 
schvaluje „ Rozpočtové opatření č. 3/2013“. Hlasování: 
Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 326/0413 bylo schváleno 
7. Žádost o finanční příspěvek 
Charita Vsetín zaslala žádost o finanční příspěvek na 
provoz pečovatelské služby v ORP Vsetín. Pečovatelská 
služba je určena seniorům a osobám se zdravotním 
postižením. V naší obci se jedná o jednu osobu. 
Zastupitelstvo obce schválilo finanční příspěvek ve výši 
1.000,- Kč. 
Návrh usnesení č. 327/0413:  Zastupitelstvo obce 
schvaluje finanční příspěvek ve výši 1.000,- Kč  
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se: 1 Dalibor Bartík 
Usnesení č. 327/0413 bylo schváleno 



 

souhlas. 
Návrh usnesení č.332/0513: Zastupitelstvo obce 
schvaluje vypracovaný digitální povodňový plán. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 332/0513 bylo schváleno 
 
ZLODĚJSKÉ NÁJEZDY NA 
MAJETEK TJ JANOVÁ NEUSTÁVAJÍ 
   V loňském roce se na hřišti a v přilehlých budovách 
TJ Tatran Janová kradlo dohromady třikrát. Letos se 
zloději pokusili v těchto objektech krást třikrát během 
pouhých třiceti dnů. Vždy po některé z velkých akcí na 
hřišti. Jediné, co ukradli, byl balíček kávy, protože 
sportovci i další spolky využívající prostory TJ 
nenechávají pro zloděje už dávno po akcích v objektech 
žádné zboží. 
   Ale vzrůstající vandalismus zlodějů, vypáčené dveře, 
mříže, zničené zámky a rozbitá okna, tím vším vzrůstají 
tělovýchovné jednotě škody na majetku. Pohár 
trpělivosti přetekl a sportovci informovali o případech 
Policii ČR. Policie provedla podrobné ohledání místa 
činu, zajistila veškeré stopy a případ vyšetřuje. Takže 
od této chvíle už jde o trestný čin. Doufejme, že přijde 
čas, kdy bude viník po zásluze odměněn.  
    text: Radomír Dolanský 
 
 

NEJLEPŠÍ BUCHTY POCHÁZEJÍ 
Z JANOVÉ 

   Marie Olšáková z Janové letos obhájila titul a navíc 
zvítězila na celé čáře v soutěži O nejlepší velikonoční 
buchtu pořádané v semetínské hospodě U Maldy. 
   Marie Olšáková letos zvítězila v kategorii frgály se 
svým borůvkovým frgálem a další zlatou medaili 
dostala za absolutní vítězství v soutěži, kterou pořádal 
Spolek pro zachování valašských tradic. A že to nebylo 
vůbec snadné vítězství, dokazuje účast 24 vzorků 
rozdělených do šesti kategorií. Gratulujeme! 
    text: Radomír Dolanský 

 

  SETKÁNÍ SPOLUŽÁKŮ PO 
ŠEDESÁTI LETECH 

Někde se scházejí spolužáci i rok co rok nebo po 
pětiletkách a podobně. V Janové se setkali absolventi 
místní základní školy poprvé po šedesáti!!! letech. O to 
víc se vzpomínalo na uplynulá léta, úspěchy i kotrmelce 
života.

Zápis 31. zasedání zastupitelstva – pokračování 
8. Překlenovací úvěr u ČSOB na zateplení budovy OÚ 
Starosta obce požádal zastupitele o schválení 
překlenovacího úvěru na zateplení budovy OÚ. 
Zastupitelé s překlenovacím úvěrem souhlasili. 
Návrh usnesení č. 328/0413: Zastupitelstvo obce 
schvaluje překlenovací úvěr u ČSOB. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 328/0413 bylo schváleno 
9. Různé 
Na dotaz Radomíra Dolanského, proč ve zprávě 
kontrolního výboru není kontrola činnosti komise pro 
dotace, Ing. Karel Eliáš uvedl, že kontrolní výbor se 
zabýval pouze docházkou členů zastupitelstva obce, 
kontrolního výboru, finančního výboru a výboru pro 
kulturu a sport.  
 
Ing. Lenka Trlicová předložila vzorky barevného 
provedení č. 2, které bude použito na budovu OÚ. 
Zastupitelstvo souhlasí s předloženými barvami. 
Návrh usnesení č. 329/0413: Zastupitelstvo obce 
schvaluje barevné provedení č. 2 při zateplování budovy 
OÚ 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 329/0413 bylo schváleno 
 
Zápis z 32. zasedání zastupitelstva Janová 

– mimořádné 
(bez kontroly a textových oprav redakce) 

Zahájení: 
Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 16,00 hod. 
Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva. Na 
zasedání bylo přítomno osm členů zastupitelstva.  
Zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Ing. Jaroslav 
Tomanec. 
Program mimořádného zasedání zastupitelstva byl 
jednohlasně schválen. 
Návrh usnesení č. 330/0513: Zastupitelstvo obce 
schvaluje navržený program jednání. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 330/0513 bylo schváleno 
2. Výběr zhotovitele-zateplení budovy ZŠ Janová 
Firma JASY Vsetín s.r.o. podala námitky proti rozhodnutí 
zadavatele o vyloučení z účasti v zadávacím řízení. Z 
tohoto důvodu zpracoval Ing. Smilek „Rozhodnutí o 
námitkách“ s odůvodněním pro nesplnění požadavků 
zadavatele (nedodržení obsahu obchodních podmínek v 
předloženém návrhu smlouvy o dílo). Vzhledem 
k vyřazení této firmy se vítězem výběrového řízení stala 
firma BS Vsetín spol. s r.o. Starosta obce navrhl sepsat 
dohodu o provedení díla na zateplení budovy ZŠ s firmou 
BS Vsetín. Zastupitelé s předloženým návrhem souhlasili. 
Návrh usnesení č. 331/0513: Zastupitelstvo obce 
schvaluje sepsání dohody o provedení díla s firmou BS 
Vsetín.  
Hlasování:Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 331/0513 bylo schváleno 
3. Schválení digitálního povodňového plánu 
Součástí varovného systému na rozhlasy je digitální 
povodňový plán. Starosta obce předložil vypracovaný 
digitální plán. Zastupitelé s tímto plánem vyslovili



 

HASIČSKÁ MLÁDEŽ Z JANOVÉ – 
SEZÓNA OSTRÉHO VÝCVIKU 

   Brzy uplyne rok od znovuzrození mládežnických 
družstev hasičů v Janové. Snad díky tomu, že se parta  
mladších a starších žáků dala dohromady teprve po 
prázdninách, mají výhodu ročního výcviku na soutěžích 

po celém regionu. 
   Mladí hasiči totiž neabsolvovali v roce 2012 branný 
závod, proběhl týden po vzniku mládežnických družstev, a 
proto nemohli být v následující sezóně zařazeni do 
žebříčků v hasičských soutěžích. Na jednu stranu snad 
škoda, poněvadž by to mohlo vést děti k menšímu zájmu, 
když se vlastně nesoutěží. Na druhou stranu je to pro 
družstva z Janové velké plus, protože jako začínající 
mohou jezdit celý rok po soutěžích a získávat neocenitelné 
zkušenosti bez toho, že by riskovali nepříjemné pocity 
z umístění na chvostu výsledkové listiny. 

 
OBVODOVÁ SOUTĚŽ MLÁDEŽE 

V HASIČSKÉM SPORTU CTIF 
   Prvním velkým setkáním mládežnických družstev byla 
soutěž družstev v Růžďce. Od rána se moc nedařilo. Po 
dlouhých deštích bylo sychravo a další déšť takřka na 
spadnutí. Předem neavizovaná neúčast člena družstva. 
Odjíždělo se brzy ráno, poněvadž ohlášený začátek byl na 
osmou hodinu. Na hřišti v Růžďce se však na zahájení 
čekalo nakonec více než hodinu, takže začátek soutěží děti 
přivítaly především jako možnost se zahřát. 
   Tato soutěž byla pro janovskou mládež důležitým 
milníkem, který jim otevíral dveře do dalších soutěží. 
Prostě účast zde byla pro Janovou povinná. Setkalo se zde 
12 družstev mladších žáků a 13 družstev starších žáků. 
Soutěže zahájili mladší žáci ve štafetě CTIF na 400 metrů. 
Jde o překonání svislé zábrany, uchopení hubice stříkačky, 
která v dané chvíli funguje jako štafetový kolík, a plnění 
dalších úkolů. Vše v běhu na čas. Vše velmi přísně 
sledováno rozhodčími. Takže trestné body družstvo našich 
mladších žáků dostalo například za postavení za čarou 
místo před ní. Nebo za nepřesné postavení smotané 
hadice. To byla pro Janovou první ochutnávka tvrdé 
hasičské reality.  
   Při soutěžích nerozhodují zdaleka jen vteřiny a 
centimetry. O tom se velmi brzy přesvědčilo družstvo 
starších žáků. Především adolescenti v družstvu, kterým je 
samozřejmě všechno jasné již před startem, zjistili, že 
nedostatečná zodpovědnost jednotlivce zmaří velmi rychle 
výsledek celého družstva. 
   Například při hasičském útoku CTIF nesmí soutěžící 
mluvit. Každé slovo je penalizováno deseti trestnými 
vteřinami. Rozhodčí snad ani nestačili počítat, když na 
sebe starší žáci při ostrém útoku pokřikovali jako při 

   Když se scházeli před kavárnou ZZJM, mnozí se 
navzájem nepoznali. Takže docházelo často k situacím, 
kdy se bývalí spolužáci navzájem ptali, kdo je kdo. Ale 
všichni to brali s úsměvem. 
   Nejvzácnější vzpomínku si žáci z roku 1953 osvěžili 
návštěvou prostor, kde začali dnešní senioři získávat 
základní rady a vědomosti do života. Jak jim při té dlouhé 
cestě, která tak rychle uběhla, pomohly, o tom si spolu 
bývalí školáci vykládali při prohlídce školy. Ale určitě 
vzpomněli i na chvíle, kdo a za co musel sedět v koutě 
nebo kdo byl podle učitele největší lump. 
   Chodili do školy, kde se topilo uhlím v kamnech, 
v třídách nebyl vodovod, pouze lavor s vodou a toalety 
byly bez splachování. Ve škole byla však tělocvična a byt 
ředitele byl v prostorách dnešní výdejny jídla a jídelny. 
   Vzpomínky prolínaly celé odpoledne a večer v kavárně 
ZZJM, ale nechyběla ani dobrá zábava. Milada 
Večerková s Danou Bartíkovou napekly výborné frgály, 
takže vzpomínání bylo určitě sladké. V tento den 
cestovali přítomní časem o šedesát let zpět. Ale při 
loučení si slíbili, že se sejdou příští rok a nikoliv za 
dalších šedesát let. 
 text: Milada Večerková, foto: Dana Bartíková 



 

fotbale. Takové pravidlo nelze natrénovat. Hasičský 
sport je tvrdý boj o překonání limitů a nelze k němu 
přistupovat jako ke kratochvíli. Družstvo musí doslova 
táhnout za jeden provaz. Stačí jediný člen, který nectí 
kolektivní zájem a družstvo velmi rychle klesá ve 
výsledkové listině. Něco úplně jiného je, když se nedaří. 
   Odhlédneme-li od těchto prohřešků, má v sobě 
družstvo starších žáků velké předpoklady vypracovat se 
na kvalitní úroveň. Značným přínosem pro družstvo je 
jeho velitelka Klára Pončíková. Když je odstartováno, 
jsme například při hasičském útoku svědky stále se 
zlepšující souhry. Pokud se parta individuálních 
osobností změní v dobře fungující soustrojí, je radost na 
soutěžící pohledět. 
   Celkově byla účast na soutěži opravdu přínosem, 
poněvadž si všichni, jak mladší, tak starší žáci, 
vyzkoušeli naostro i jiné disciplíny než hasičský útok a 
zjistili, co je zapotřebí ještě zlepšit. S velkým zanícením 
bojují mladší žáci Janové. Jejich skotačení a vzájemné 
popichování, kdy jde z toho místy spoluvedoucí kroužku 
Janě Machalcové hlava kolem, před startem jako když 
utne. Všichni se soustředí a po startu by se nejraději 
opravdu přerazili, jen aby dosáhli co nejlepšího umístění. 
   Škoda jen, že u některých soutěží chybí našim 
soutěžícím v družstvu partneři, především mladším 
žákům. Přihlásit se můžou i starší žáci, poněvadž ne 
vždy se může zúčastnit kompletní družstvo. Proto 
vedoucí mladých hasičů Richard Machalec 
vyzývá mládež z Janové a okolí, 

kdo má zájem o kolektivní soutěžení, aby 
se kdykoliv přihlásil. Nejpřesnější 
informace získáte od vedoucího na 
telefonu: 603 451 528. Přihlásit se můžou 
zájemci od věku šesti let, tedy od první třídy. 

 text a foto: Radomír Dolanský 
 

POHÁROVÁ SOUTĚŽ MLADŠÍCH 
HASIČŮ V HOVĚZÍ 

   Další štací v soutěžním ročníku hasičských sportů byla 
pro družstva mladších a starších žáků pohárová 
soutěž v Hovězí. Tentokrát přálo soutěžícím opravdu 
krásné počasí, které je v letošní sezóně spíše výjimkou. 
   Do Hovězí se sjelo ještě více družstev než do Růžďky 
(18 družstev starších žáků a 15 mladších). Soutěžilo se 
v hasičském útoku a štafetě požárních dvojic, a to 
všechno dvakrát s tím, že se družstvům započítával lepší 
výsledek. Soutěž byla naplánována na devět hodin 
dopoledne a také byla po deváté zahájena slavnostním 
nástupem. Hned nato se rozběhly soutěže.  
   Hasičský útok měl dvě stanoviště a vše probíhalo 
doslova jako na běžícím páse, kdy se na jednom 
stanovišti soutěžilo a na druhém se připravovalo další 
družstvo. Obě družstva z Janové dosáhla dobrých časů 
v hasičském útoku. Mladší žáci hned první útok provedli 
za 25, 24 vteřin, což byl devátý nejlepší výkon z 15 
družstev. Starší žáci se druhým pokusem dostali 
dokonce pod dvacet vteřin časem 19, 85 s, čímž se 
stejně jako jejich mladší kamarádi zařadili na deváté 
místo mezi osmnácti družstvy. 
   Celkové umístění však oběma družstvům zhoršily 
štafety dvojic. Zde i vedoucí družstev Richard Machalec 
konstatoval, že jeho svěřenci nemají natrénováno. 
V tento den v jednotlivých výsledcích panovala mezi 
mladšími a staršími žáky naprostá shoda, poněvadž se 
obojí i ve štafetách umístili na čtrnáctém místě. Celkově 
mladší žáci obsadili 12. místo a starší žáci 11. místo.  
   Na výsledcích obou družstev je vidět stoupající 
kvalitativní tendence. Je samozřejmé, že nelze 
natrénovat kvalitně všechny disciplíny najednou. Dobré 
výkony mladí hasiči z Janové podávají už nyní. Ale 
cesta k těm výborným, to je běh na dlouhou trať. 
Vydržet a nevzdávat se, i to patří do kladných



 

povahových vlastností našich reprezentantů SDH a obce 
Janová. 

   text a foto: Radomír Dolanský  
 

POHÁROVÁ SOUTĚŽ VALAŠSKÁ 
POLANKA 

   V neděli 9. června se hasičská mládež z Janové 
zúčastnila soutěže mladších hasičů ve Valašské Polance. 
Opět se soutěžilo v disciplínách hasičský útok a štafeta 
dvojic. Tentokrát se zúčastnilo 20 družstev starších žáků 
a 13 družstev mladších žáků. 
   Družstvo starších žáků se umístilo na 15. místě a 
mladší žáci tentokrát okusili jak chutná poslední, a navíc 
ještě třináctá, příčka. To ovšem neznamená, že družstvo 
mladších žáků dosahuje špatných výsledků. Naši borci

jsou prostě jen mladší než většina hasičů v této kategorii, 
kde je věkové rozpětí 6 – 11 let, a pokud se nezúčastní 
soutěže více věkově rovnocenných soupeřů, můžou se 
přetrhnout, a přesto na lepší umístění nedosáhnou. 
Nicméně až povyrostou, je předpoklad, že se situace 
změní a třeba se stanou dnešní mladší žáci postrachem 
hasičských kolbišť.  

text: Radomír Dolanský 
 

 
MÁJOVÝ DŽEJMSVOLEJBAL 

   Čtvrtého května proběhl další turnaj amatérských 
družstev v tělocvičně v Janové, který pořádali opět 
Džejmsovci. Od začátku měl tento den kontroverzní 
náboj. Džejms Pončík a jeho klan byl v rozpacích,



 

 nevěda, jak se tvářit. Na jednu stranu to byla radost 
z nové členky humoristického uskupení, Barborky 
Řepkové. Ale na stranu druhou, právě Barborka omezila 
akceschopnost Džejmsovců, poněvadž si bez řečí (jelikož 
řečnit ještě neumí) a bez jakéhokoliv ostychu před 
staršími, vyhradila veškerý čas Džejmsovky Ivety a 
Michala pro sebe. 
   Navíc se zasloužila o zdržení začátku soubojů, jelikož 
dívky a ženy strkaly hlavy do kočárku, odkud se pořád 
dokola ozývalo ňuňuňu, ťuťuťu a všechny se rozplývaly 
nad miminkem. Chlapi, kteří neradi achkáním a 
ochkáním projevují své city, alespoň při pohledu 
zpovzdálí uznale zamručeli a raději připíjeli novému 
přírůstku na zdraví. Měřeno z tohoto pohledu, bude 
Barborka zdravá jako rybička. 
K vítání mezi Džejmsovce i Janovany se připojuje také 
redakce Janovských listů.  
   Ještě společná fotografie rozšířeného spolku 
Džejmsovského a začaly se ozývat píšťalky sudích. 
Poněvadž se jednomu z družstev nedostávalo potřebného 
počtu hráčů, uvolil se k vstupu do bojů původně sudí 
Milan Babovec. Protivníci si v duchu mnuli ruce, že proti 
seniorovi mají ulehčenou práci, ale to byl jejich tragický 
omyl. Pan Babovec svojí mrštností a především umem 
předčil nejednoho z hráčů, kteří byli i o polovinu mladší. 
Podceňování se nevyplácí. 
   Tentokrát se turnaje zúčastnila čtyři družstva, takže se 
nikam nespěchalo a zápasy probíhaly v herní pohodě. To 
však vůbec neznamenalo, že si v určitých momentech 
netrhali hráči zbytky vlasů a že se jim při sporných 
míčích neotvíraly křiváky v očích. Kamarád nekamarád, 
ani jeden míč si soupeři nedarovali zdarma. Takže o 
občasná vzrušení nebyla nouze.  
   Při odpočinku mezi zápasy se družstva občerstvovala a 
posilovala jako obvykle valašským energetickým 
nápojem s trnkovým aroma. K doplnění kalorií 
posloužily výrobky Džejmsovek. Je třeba vyzdvihnout, 
že ačkoliv zásoby byly nemalé, dlouho nevydržely, 
poněvadž byly tak chutné, že řada zúčastněných měla 
ještě dva dny klapaté uši od toho, jak se za nimi 
vehementně olizovali. 
Bylo dohráno a začalo se rozdělovat podle zásluh. 
Protože se Džejmsovci během hry zabývají různými 
koninami, což omlouvají osvěžením ducha spoluhráčů, 
vyfasovali bramborovou medaili. Zatímco například 
sponzoři první ceny, Lenka a Karel Trlicovi, se svým  

družstvem zvítězili. Možná by nebylo špatné pro příští 
volejbalové klání Džejmsovcům doporučit, aby také 
zkusili věnovat jako sponzorský dar první cenu. Třeba to 
opravdu motivuje. 
   Poděkování za podporu akce patří také obecnímu úřadu.
      text a foto: Radomír Dolanský  



 

prostřeného stolu s cenami čekajícími na nejúspěšnější. 
Nejlákavější na těchto oceněních bylo, že za nejúspěšnější 
se považovaly všechny děti, které se soutěží zúčastnily. A 
to bylo věru lákavé! 
   Další stanoviště nabízelo možnost trefit se šipkami do 
terče s obrázkem srnce. Tady konečně mohly děti dát 
pohov mozkovým závitům. Alespoň těm, které mají na 
starost přemýšlení. Šipky tedy byly pouze zahřívacím 
kolem pro poněkud náročnější disciplínu, hod oštěpem na 
nafukovací balónky. Je docela možné, že tato zkušenost 
některé z dětí dovede až na mety, kterých dosáhli Barbora 
Špotáková nebo Jan Železný. Ať tak či onak, děti zjistily, 
že s pouhým oštěpem bylo pro naše předky docela složité 
ulovit si kus masa, natož celého mamuta. Děti rovněž 
velmi lákala dovednostní soutěž zatloukání hřebíků do 
špalku. I tady byly fronty čekatelů. 
   Na mysliveckém svátku samozřejmě nesmí chybět 
střelba. Na terč, na divočáky nebo jeleny. Na terč a 
plechové divočáky střílely děti vsedě, na terč vysoké zase 
dospělí vestoje. Není snad ani nutné dodávat, že tato 
disciplína byla v neustálé permanenci u obou věkových 
kategorií.  
   Na letošní oslavy kácení máje si myslivci připravili 
rovněž několik soutěží pro dospělé. Mimo zmíněnou 
střelbu na terč ještě soutěž nazvanou „opravdový chlap“ a 
pak pro smíšené dvojice velmi zajímavou disciplínu 
„sehraný pár“. Obě na první pohled působily docela 
jednoduše a lákavě. Ale jen na první pohled. Jak už to u 
dospělých na veřejných akcích bývá, zprvu chodili kolem 
stanovišť jako mlsní psi a jen pokukovali a čekali, kdo 
první zkusí štěstí. Jakmile se našel první hrdina, stály se 
místy, především na soutěž opravdový chlap, fronty. 
   Opravdový chlap musel třemi druhy seker trefit tři čáry 
na archu papíru položeném na špalku. Naprosto 
jednoduchá záležitost. Jen se trefit. A právě to byl ten 
největší problém dne. U soutěže sehraný pár musela 
smíšená dvojice uříznout pilou dvojmužnou (tentokrát 
přejmenovanou na párovou) špalek o síle 4 cm za co 
nejkratší časový limit. Docela složitý úkol. A právě proto 
lákal páry k možnosti zvítězit. 
   Po všech těchto netradičních disciplínách, které byly 
návštěvníky hodnoceny velmi příznivě, nastal první 
z několika vrcholů dnešního dne. Oceňování vítězů. Jak 
již bylo řečeno, mezi dětmi nebylo poražených a Josef 
Mikulenčák, předseda Mysliveckého sdružení Janová – 
Ústí, vyvolával jednoho vítěze po druhém a rozdával jim 
dárky za jejich aktivní snahu dozvědět se něco nového o 
přírodě. 
   Odměny čekaly samozřejmě taktéž na dospělé. A stejně 
jako u dětí to nebyly dárky jen tak ledajaké. Myslivci 
dovedou ocenit úspěch. Opravdovým chlapem se podle 
výsledků stal Karel Trlica, který si odnesl velmi pěknou 
lahvinku s ještě zázračnější obsahem, jak jinak než 
z valašských trnek. Soutěž o sehraný pár vyhráli manželé 
Eva a Petr Pisklákovi, které za vítězství čekala večeře ve 
vsetínském hotelu Magistr. 
   Mimoto se všem třem odměněným dostalo ještě 
nečekané pocty – pokácet májku roku 2013, která v tomto 
roce odolala a vydržela až do tohoto svátečního dne. Karel 
Trlica provedl zásek sekerou a zbytek díla dokonali Eva a 
Petr Pisklákovi pilou. Májka se poroučela za všeobecného 
jásotu k zemi a začal boj dětí o pentle z máje. Upouštění 
od prastarých tradic asi vedlo dospělé 

KÁCENÍ MÁJE S MYSLIVCI  
aneb  

KONCERT FANTAZIE 
   Na akcích Mysliveckého sdružení Janová – Ústí jsme 
zvyklí na výbornou organizaci, bohatý program, ještě 
bohatší tomboly a samozřejmě nabídku zvěřinových 
specialit. Takže stejné očekávání panovalo i před 
kácením máje roku 2013. Jediný, kdo s akcí původně 
nesouhlasil, bylo počasí. Ale i to se nakonec do určité 
míry umoudřilo. 
   Prvního června dopoledne však obloha nad Janovou 
neslibovala žádné zázraky. Trvalý déšť hrozil myslivcům 
krachem akce a občanům zase dalším dnem, který budou 
muset prosedět doma. Naštěstí kolem poledne přestalo 
pršet a dokonce se během odpoledne několikrát ukázala 
zlatá hvězda naší galaxie. Zpočátku byly počty hostů 
rozpačité, ale když opravdu nezačínalo znovu pršet, lidé 
uvěřili a prostory akce se začaly zaplňovat. 
   Jak je na akcích myslivců tradicí, vítalo příchozí 
vstupné dobrovolné. Jak si začínáme zvykat při stále 
větší angažovanosti Mysliveckého sdružení Janová – 
Ústí, vítají nás na těchto akcích vždy nějaká nová, a 
především netradiční, programová řešení. I tentokrát 
myslivci nezklamali. Poněvadž se kácení máje prolínalo 
se svátkem dětí, připravili pro ně řadu velmi zajímavých 
soutěží. Snad právě jejich netradiční pojetí překonalo u 
dětí ostych z možného neúspěchu a na soutěžních 
stanovištích se stály během celého odpoledne fronty. Na 
třech stanovištích pomohly myslivcům členky Sdružení 
janovských rodičů. 
   A nejen fronty dětí. Na mnohdy ne zrovna jednoduché 
hádanky přes ramena dětí nahlíželi zvědavě rodiče. 
V řadě případů byli určitě rádi, že nesmí v této kategorii 
soutěžit. Hned první stanoviště nažhavilo mysl dětí na 
maximální výkon. Hádaly zde totiž podle dřevěných 
špalíků, o který strom se jedná. Velmi těžká disciplína. 
Trochu jednodušeji na první pohled vypadalo hádání 
druhů stromů podle větviček s listy. Ale jen na první 
pohled. 
   Na dalším stanovišti to zprvu vypadalo velmi 
jednoduše, poněvadž liščí kožich snad pozná každý a 
dokonce i jezevec není dětem z Valašska až tak neznámý. 
Ale když došlo na hádání druhů podle paroží spárkaté 
zvěře nebo lebek, to už bylo složitější. Ale jak je dětem 
vlastní, žádné se nehodlalo vzdát. Jako podpora 
k soutěživosti jim stačilo projít se kolem bohatě 



 

„Chlapi, co ste jim to dali do téj gořalky?“ „Předsedo, prd gořalka, in vino veritas – 
ve víně je pravda!“ 



 

účastníky kácení máje k přesvědčení, že v lahvince pod 
korunou máje nebude žádný zajímavý obsah. To by však 
nesměli být organizátory kácení myslivci. Takže díky 
nedůvěře dospělců získal butylku nedospělec. Pozorným 
myslivcům však neunikl a odměna nakonec skončila 
v rukou povolaného. Možná to nebyl původní záměr 
vítěze, ale to napraví teprve čas a věk. 
   Slavnostním pokácením májky nastal dle tradic čas 
hodování a oslav. Hodovalo se již během celého 
odpoledne. Na myslivecké speciality v podobě srnčího 
guláše, pečeného divočáka nebo jeleního steaku se stály 
místy i fronty. Řada občanů si došla pro pochoutky do 
konvičky nebo přepravky na jídlo, aby pak mlsali 
v pohodlí domova. Navečer, kdy byly vyprodány tyto 
vyhlášené zvěřinové speciality, došlo i na douzované 
uzeniny. Prostě žaludky i chuťové pohárky myslivci 
zásobili opravdu dokonale.  
K slavnostem patří bezesporu hudba, zpěv, tanec. Na 
kácení máje myslivci pozvali skupinu Fortuna, která 
bavila přítomné od brzkého podvečera takřka až do 
brzkého rána. Nato, jak celá země zápasila s deštěm, 
dopadlo počasí nad Janovou docela obstojně. Lidé, kteří 
se dostavili, určitě nelitovali. Kácení máje s myslivci bylo 
opravdu příjemně stráveným časem. 
   Oslavám by přece jen něco chybělo, kdyby akci 
nepodpořila řada sponzorů, kterým patří velké 
poděkování. Byli to: Obecní úřad Janová, Obecní úřad 
Ústí u Vsetína, Pila Milan Juráň, Klempířství a 
vzduchotechnika Štec Pavel, TM Stav s.r.o. Vsetín, 
ELPOS – Josef Tkadlec, firma Vlasta Vsetín, Valmon, 
spol. s.r.o. Vsetín, Foresta Wood, Kavárna - Penzion 
ZZJM Janová, Stavitelství Josef Machala, Josef 
Mikulenčák, Richard Machalec, Tesařství Karel Gerhard, 
Palírna Janová – Kamil Mezník, stavební firma BS Vsetín 
s.r.o., Open s.r.o., Obchodní sdružení – Lubomír Dančák, 
DNK stavební sdružení s.r.o., Rostislav Labaj, Robin 
Kovařík, Radim Dobeš – Pangea. 
       text a foto: Radomír Dolanský 
 

PŘÍŠERNÉ UPALOVÁNÍ PŘÍŠERY 
S DŽEJMSOVCI 

   Letos opět iniciovali Džejmsovci sousedské setkání u 
vrby. Setkání u tohoto stromu není náhodné, poněvadž 
zde všichni do sebe navzájem hučí jako do vrby. Ale rádi. 
Oficiálně, poněvadž se akce odehrála 30. dubna, šlo o 
upálení příšery, pro niž by označení čarodějnice bylo

rovno slovu krasavice. Džejmsovci ji zafixovali na 
poslední chvíli.  
   Jak je vidět z fotografie, má koště obráceně a navíc 
používá běžeckou obuv. To jen potvrzuje, že hodila 
zpátečku a byla připravena na útěk. Ale s Džejmsovci 
nejsou žerty, pokud se týká honů na čarodějnice. Vždyť i 
o Jindřichu Františku Bobligovi, který šéfoval losinským 
procesům s čarodějnicemi, se prý přezdívalo Džejms. 
   Ovšem po dopadení čarodějnice jsou s Džejmsovci opět 
žerty. I proto se schází u vrby tolik dobrých lidí a 
srandistů. Samozřejmě, poněvadž se jedná o pálení 
čarodějnice alias příšery, je povoleno požívat pouze 
pálené tekutiny nebo stravu. Na Valašsku není nouze o 
pálené nápoje, nicméně například lisované špeky 
z čarodějnic, takzvané špekáčky, si především děti musely 
osmahnout na ohni, aby vyhnaly z pochoutky zlá kouzla. 
Pak se olizovaly až za ušima. Pokud ovšem nenarazily na 
špeky vegetariánských čarodějnic. Sója a mouka nikdy 
nenahradí kus pořádného špeku. 
   Příšerná čarodějnice byla umístěna na dřevěný piedestal 
a kolem něj se shromáždila řada občanů z Janové, ale i 
zrovna projíždějící cyklisté či dozorová pracovnice 
z firmy na likvidaci odpadu. Pro tento večer velmi 
důležitá osoba. Všichni přítomní by mouše neublížili, ale 
na opékání příšery se těšili jako malé děti, které zase 
mouchám ubližují rády (například v rámci studia letu bez 
křídel).  
Než se však přiblížil vrchol podvečera, bylo zapotřebí 
vyhnat z těla různé neduhy a zlá kouzla, takže probíhala 
jarní vypalovací terapie. Ostatně na jaře lidé vypalují 
kdeco. Naštěstí při vypalovací terapii Džejmsovců stačí 



 

 na záchranu k odvozu kolečka a ne hasiči z poloviny 
okresu. Samozřejmě, že na léčbu padne nejedna kapačka 
se zvýšeným průtokem, ale tady nevládnou vládní 
vydřiduši, proto jsou léky bez doplatku i bez poplatku. 
   Mimo špekáčků se objevily i různé mlsky hospodyněk, 
takže se holdovalo pochoutkám ve všelikém skupenství. 
Při vší té slávě se notně klábosilo, smálo i chechtalo, 
probíraly se koniny, poněvadž řečem vážným byl vstup 
zakázán, stejně jako rozvracečům dobré nálady. Dobře se 
bavily děti maličké i ty větší, dokonce i děti dospělé a 
dospělí zase křepčili jako děti. Celým podvečerem se 
opravdu nesla velmi příjemná a přátelská nálada, kde se 
dobře pobavili všichni bez rozdílu. Jako vždycky u vrby 
s Džejmsovci a jejich přáteli. 
   Se západem slunce nastala chvíle nejvzácnější. 
Poslední fotografie s potomky před kolosálním úlovkem 
příšery. Společenství se zklidnilo, v dostatečné 
vzdálenosti obstoupilo likvidační pahorek a Džejmsovci 
odstartovali závěrečný let čarodějnice do pekel. Za 
nadšeného juchání davu se očistné plameny 
nezadržitelně blížily k vrcholu zla. Vrcholu dostoupila i 
představivost mnoha přítomných, kdy si na piedestalu 
vatry představovali své největší „oblíbence“. Tak se 
stalo, že fantazie do plamenů přičarovala řadu českých 
politiků, nebo rýpavého souseda, zaměstnavatele, apod. 
   Jakmile však plameny začaly pojídat příšeře značkový 
ohoz z popelnic, teprve se ukázalo, co za hrůzu 
Džejmsovci ulovili. Z původně obyčejné čarodějnice se 
nakonec vyklubal Terminátor. Teprve nyní si přítomní 
uvědomili, že upalují nejvzácnější typ čarodějnice, 
takzvaného Arnolda. Dav o několik kroků ustoupil

v obavě, že kovový skelet vystoupí a z plamenů přijde 
pomsta. Ale výhřevnost valašského dřeva naštěstí 
dosáhla k bodu tání. Arnold se pomalu hroutil do 
zhroucené hromady dřeva a kolem nastalo převeselé 
křepčení. Ještě dlouho po vítězství dobra se okolím 
neslo podivné vytí, což si mnozí občané vyložili jako 
eliminaci dalších čarodějnic. Byly to však a pouze 
neúspěšné pokusy přítomných o zpěv. 
   Na druhý den se všichni dozvěděli potěšující novinku 
o přezodpovědném občanu, který neustále dbá na 
bezpečnost v obci. Jedna z rodin se na veselé setkání 
s veselými lidmi dostavila automobilem. Při návratu 
k domovu bylo řidiči umožněno zúčastnit se soutěže ve 
foukání do trubice, pořádané Policií ČR. Zvítězil, 
zodpovědnému občanu sklapla past opět naprázdno a 
žlutá páska s modrým nápisem PS VB (Pomocná stráž 
Veřejné bezpečnosti) na svého vítěze pořád čeká. 
Někteří z účastníků veselého setkání byli nadšeni, jak 
sousedé dbají o vzájemnou bezpečnost, někteří došli 
k závěru, že vedle příšerného Arnolda bylo ještě místa 
dost… 

      text a foto: Radomír Dolanský 
 
PÁLENÍ ČARODĚJNIC – DĚS, BĚS A 

MALOVANÁ TRIKA 
V neděli 28. dubna přišly děti na hřiště v Janové pálit 
čarodějnice. Náhončí malým lovcům čarodějnic dělalo 
jako obvykle Sdružení janovských rodičů. Přišly 
čarodějnice i čarodějové a všichni se kouzly nechali 
proměnit na děti v naději, že je minou plameny pekelné 
nebo alespoň ty z hořícího dřeva. 
 Na strašidelné děti čekaly různé a hrůzné hry. 
Chytaly například netopýry, pochutnávaly si na modrém 
slizu, a že roupama nevěděly coby, zavazovaly si oči 
navzájem, aby pak měly stravu až za ušima. Adepti 
čarodějnického umění se mohli rovněž projet na 
čarodějném koni. Jeho největší mínus tkvělo v tom, že 
už ani nevěděl, jak se jmenuje, poněvadž se pokaždé 
jmenuje jinak. Je to starý Filuta. 
Na hřišti mohli zájemci o studium čarodějnictví rovněž 
absolvovat rychlokurz koštěškoly, tedy letu na koštěti. 
Instruktorkou nebyl nikdo jiný než Dívka na koštěti. 
Začátečnice létaly většinou nosem dolů, ale zkušené 
čarodějnice prováděly nad hřištěm neuvěřitelné rejdy, že 
i parta z Bradavic by hleděla s otevřenými ústy. 
V široširém okolí se vyprávělo, že v Janové byla 



 

Některé děti se začaly plazit nahoru do rodičovské 
náruče, a i dospělým naskakovala místy husí kůže 
velikosti akné. 
   A to vše při pohledu na pouhé představení. Asi bychom 
neobstáli u našich předků, kteří, znuděni životem 
poddaných, sjížděli se zdaleka na upalování a popravy, 
jako na kratochvíli při jarmarku. Při vystoupení skupiny 
Conducti přítomní mohli vidět také zápasy s meči nebo 
polykače ohně, který vystoupil přímo z pekla. 
Vystoupení všem velmi živě předvedlo, že pálit 
doopravdické čarodějnice zase nebyla taková sranda. 
Pokud někomu běhal mráz po zádech, zahráli Conducti 
velmi dobré představení. 
   Ale děti i dospělí se raději rychle vrátili do 21. století a 
jali se upalovat svoji slaměnou čarodějnici. 
S upalováním jim s radostí pomohli kat s polykačem 
ohně. Zkušenosti prostě nezapřeli. A jen co se milá 
čarodějnice rozplápolala veselými plameny, zavoněla do 
okolí vůně opékaného masa…. ze špekáčků. 
      text a foto: Radomír Dolanský    

v neděli odpoledne ohromná bouře. Ale to byly jen 
sonické třesky, když profesionální čarodějnice překročily 
zvukovou bariéru, tedy rychlost zvuku, tedy Machovo 
číslo, tedy rychlost 340,3 metrů za sekundu. V Janové se 
tedy děly věci. 
   Největším lákadlem ovšem bylo kreslení na trička. Tak 
se atrakce jmenovala oficiálně, ale děti s převelikou 
radostí patlaly štětci, kde se dalo. Bylo to velmi podobné 
reflexu, který se projevuje, když děti potkají velkou a 
hlubokou kaluž. V určitých chvílích malovaly celé 
rodiny, ale dozor tatínků a maminek byl naprosto bez 
účinku. Barvy byly všude. 
   Za čarodějnicemi se přiletěla podívat z dalekého 
království Liptál čarodějnice Karolína, která na loňském 
upalování získala titul Její Veličenstvo Vrchol 
odpornosti. Před zaslouženým upálením emigrovala na 
poslední chvíli. Jako náhradnici nakonec upálili nějakou 
babku, co za tribunou sbírala podběl. Čarodějnici 
Karolínu ukryl ve svém hradě čaroděj a mezitím, jak 
čekali, až utichne hon na čarodějnice, narodil se jim malý 
čaroděj. Takže tentokrát se Karolína s kouzly držela 
zpátky a pozdravila se jen s kolegyněmi, které zatím 
nebyly upáleny. 
   Poté již nastal vrchol odpoledne. Názorná ukázka 
opravdového upalování čarodějnice. Se skupinou 
historického šermu Conducti jsme se vrátili přibližně o 
400 let zpátky do minulosti. Zfanatizovaní vymítači 
ďábla si našli svoji oběť v obyčejné vesnické ženě. 
Obvinili ji z čarodějnictví snad jen proto, že uměla něco 
víc než ostatní. Nastalo mučení. Trpící žena úpěla 
s takovou vervou, že proces vypadal jako skutečný.



 

1. a 2. stupeň ZŠ.  
   Jelikož je naše škola málotřídní, soutěžní tým byl 
sestaven z žáků 3. a 4. třídy. V Panské zahradě ve 
Vsetíně prošli soutěžící sedm stanovišť, kde plnili různé 
úkoly. Nejlépe si vedli na stanovišti vědátorů, zoologů, 
botaniků a astronomů.  
   To nejlepší je ale čekalo na závěr. Poslední stanoviště, 
rafťáci, překvapilo nejen děti, ale i pedagogický 
doprovod. Úkolem dětí bylo nalodit se na raft, obeplout 
fontánku, vylodit se, splnit úkol a stejnou cestou zpět. 
Vzhledem k tomu, že mnozí byli na raftu poprvé a 
poprvé měli na sobě vestu a drželi pádlo v ruce, statečně 
bojovali o čas, který jim byl určen ke splnění úkolu. Bez 
problémů dopluli do cíle.  
   Celá akce probíhala pod dohledem vodáckých 
instruktorů, aby byla zajištěna bezpečnost dětí. 
Příjemnou atmosféru soutěžního zápolení podpořilo i 
sluníčko. Děti si prověřily v průběhu soutěže nejen své 
znalosti ale především schopnost týmové práce. Do 
školy se vrátili všichni plni zážitků.   
           text a foto: Bc. Ludmila Spitzerová 
 

DEN TANCE 
   Mezinárodní den tance nás inspiroval k prožití 
tanečního dne i ve škole v Janové. V rámci tělesné 
výchovy jsme se všichni – včetně pedagogů – oddali 29. 
4. 2013 různým tanečním žánrům. 
   Improvizovaný taneční parket ve třídě byl najednou 
plný tanečních párů, které si vyzkoušely polku, valčík, 
moderní diskotance a nechyběly ani country tance. Na 
závěr jsme všichni tančili s „Míšou“ před interaktivní 
tabulí s míči. Děti z naší školy se dobře znají, proto 
jakýkoli stud šel stranou a všichni si přišli na své. 
Pohybová dvouhodinovka utekla jako voda… 

text a foto: Ludmila Spitzerová 
 

PLETENÍ TATARŮ S PANÍ 
PĚNTÁKOVOU 

   V předvelikonočním čase se v učebně základní školy 
setkaly děti s paní Pěntákovou, aby se naučily plést 
tatary z různých počtů prutů. Přišla i děvčata, přes riziko, 
že tatary vyrobené jejich vlastníma rukama se stanou 
zbraní proti jim samotným. Tuto eventualitu však se 
suverénním odfrknutím zavrhly. 
   Na chvíli přišel paní Pěntákové vypomoci také pan 
ředitel Lucbauer. Samozřejmě přiložil ruku k dílu 

EXKURZE DO ÚPRAVNY VODY V 
KAROLINCE 

Při příležitosti Dne vody 22. 3. 2013 se vypravily děti 
ze ZŠ Janová na exkurzi do úpravny vody. Navštívili 
jsme vodní dílo Karolinka a její úpravnu vody. VD 
Karolinka zajišťuje dodávku surové vody pro 
zásobování Vsetínska a Vlárska. Je to horská nádrž a 
postavili ji v roce 1985 na jednom z nejlepších a 
nejčistších přítoků, které se v povodí Moravy nachází. 
Stanovnice pramení přímo na úbočí Javorníků a natéká 
do hluboké nádrže, kde se zdržuje dlouhou dobu a voda 
se zde neprohřívá. 
   V povodí nejsou téměř žádné vesnice, které by do 
přítoků produkovaly znečištění či nadbytečné živiny. 
Vyskytuje se zde pouze roztroušená zástavba. Ukázali 
jsme si ve škole na starých fotografiích, kde všude stály 
domky obyvatel údolí Stanovnice. V místě samém pak 
není téměř žádný průmysl a velké zemědělské podniky 
chybí úplně.  
   Voda z vodního díla patří mezi nejkvalitnější v 
povodí Moravy. Slouží rovněž k ochraně před 
povodněmi a v současné době má také energetické 
využití. Jelikož má nádrž Karolinka vodárenské využití, 
jsou v jejím okolí i povodí vyhlášena pásma přísné 
hygienické ochrany. 
   Po příchodu do úpravny vody jsme se nejprve 
seznámili se stavbou nádrže na fotografiích a poté nás 
pracovník poučil o bezpečnosti při prohlídce samotné 
úpravny. Děti překvapily mohutné podzemní nádrže na 
vodu a celý složitý systém řízení. Postup úpravy vody 
od nádrže až po vodu z kohoutku, kterou pijeme, si asi 
děti nezapamatovaly. Získaly však alespoň představu, 
jak je pitná voda pro všechny důležitá a kolik úsilí stojí, 
než si napustí vodu do sklenice. 
   Při cestě zpět jsme si prohlédli laguny a prošli se až 
k hrázi. Cestou jsme si ještě vyprávěli zážitky, co 
každého nejvíce zaujalo. Snad se po této exkurzi dostalo 
dětem do povědomí, že pitná voda je na naší planetě 
vzácná a je nutno s ní šetřit.            
      text a foto: Bc. Ludmila Spitzerová 
 

EKOUŠ 2013 
V rámci Dne Země se žáci ze Základní školy v Janové 
zúčastnili v pátek 19. dubna zábavné a vzdělávací 
soutěže pořádané střediskem volného času Alcedo. 
Jednotlivé týmy soutěžily ve dvou kategoriích -



 

pořádal velikonoční turnaj ve florbalu. Bylo to již druhé 
setkání po úspěšném mikulášském turnaji, a podle sdělení 
pořadatele, Základní a Mateřské školy Janová ústy jejího 
ředitele, Michala Lucbauera, nebude určitě poslední. 
   Letos se do sportovního klání přihlásilo šest družstev. 
Účast slibovala dostatečně napínavé souboje o prvenství, 
takže počasí v tuto chvíli opravdu nikoho moc 
nezajímalo. Do Janové přijela bojovat o vítězství tato 
družstva: Jokers, Peepoo, Oklahoma, A. N. V., Mustangs 
a D. M. D. 
   Ještě pár vysvětlivek k některým názvům družstev. Tak 
například družstvo Peepoo se zásadně oslovuje zvoláním 
ve stylu paní Smolíkové z maďarského sci-fi kresleného 
seriálu Rodina Smolíkova. Družstvo A. N. V., vytvořilo 
svůj název z latinského Acta non verba, tedy činy, ne 
slova. Záhadná zkratka D. M. D. jsou Duchové 
mosazného džbánu. Pravděpodobně zcela originální 
název, poněvadž na internetu na něj v tomto tvaru 
neexistuje jediný odkaz, a to ani v angličtině. Při minulém 
klání v Janové vystupovalo mužstvo ještě pod daleko 
prozaičtějším názvem – Fitness. 
   Krátce po desáté hodině dopolední se poprvé ozvala 
soudcovská píšťalka a neustala ve svém koncertování 
téměř do čtvrté hodiny odpolední. Florbalisté hráli 
s plným nasazením a nehodlali soupeřům věnovat 
zadarmo jediný míček. 
A tak s postupujícím časem docházelo i k tvrdším 
zákrokům. Vše se však nakonec řešilo smírem a hokejky 
byly po celý čas soutěže používány pouze k sportovnímu 
zápolení. 
   Po úporných bojích hraných systémem každý s každým, 
první místo získalo mužstvo Duchové  mosazného 
džbánu. Tito zdatní mužové prakticky obhájili titul 
z předchozího mikulášského turnaje v Janové, ale 
teoreticky vzato šlo dnes o někoho jiného, poněvadž 
soutěžili pod jiným názvem. Na druhé místo se 
po urputných bojích dostalo mužstvo Jokers a třetí místo 
obhájilo družstvo Peepoo, které i při mikuláškém turnaji 
soutěžilo pod neměnným pojmenováním. 
   O pěkný sportovní zážitek pro soutěžící, ale i diváky se 
zasloužil pořadatel soutěže Základní a Mateřská škola 
Janová prostřednictvím jejího ředitele a zároveň ředitele 
soutěže a rozhodčího a rovněž člena vítězného týmu 
Michala Lucbauera. Nemalou zásluhu na uspořádání 
soutěžního klání mají i sponzoři akce. Včetně sponzorů, 
kteří si přáli zůstat nejmenováni, pořadatel děkuje za 
podporu akce Tomáši Vehovskému, Marii Pilčíkové -  

nejsložitějšího výrobku. Jak je patrno z fotografie, 
někteří pánové pojali přípravu na velikonoční pomlázku 
přímo věděcky – hrou v šachy. 
Ředitel základní školy tímto děkuje paní Pěntákové za 
nabídku a výuku žáků v duchu staletých tradic z dob, 
kdy bylo pýchou každého ogara uplést si svůj vlastní 
tatar. 
       text a foto: Radomír Dolanský  
 

VELIKONOČNÍ FLORBALOVÝ 
TURNAJ V JANOVÉ 

   Zatímco venku řádila v plné síle pravá velikonoční 
sněhová vánice, v tělocvičně v Janové se připravovala na 
souboje družstva florbalistů, dívek, chlapců i těch 
odrostlejších chlapců. V Janové se v neděli 31. 3. 2013 



 



 

nepředbíhejme. Družstva nastoupila k zahajovacímu 
ceremoniálu, kdy hlavní rozhodčí, kterým byl zcela 
výjimečně opět ředitel školy, stanovil pravidla a krátkým 
hvizdem pozval přítomné do boje. 
   Pokud si snad někdo myslí, že rodiče od začátku 
předstírali, jaká jsou nemehla, aby měly děti radost 
z výhry, tak se velmi mýlí. V brance školáků byl Novotný 
a v útoku dospělých byl otec Robert Novotný. Od prvního 
buly stál před brankou soupeřů a nebezpečně opakovaně 
dorážel na brankáře a také byl střelcem první branky. 
S jásotem slavil gól, který vsítil svému synovi. 
   S podobným zápalem bojovali manželé Trlicovi. Ze 
střídačky skandovali: „Zelení, do toho!“, aby podpořili 
školní tým, kde hraje i jejich syn Karel junior, ale jakmile 
byli ve hře, na veškeré sympatie zapomněli a rvali se o 
plastový míček jako lvi. Stejně tak, hlava nehlava, 
masírovala své dcery soupeřky Pavla Kopecká nebo 

potraviny Majka Prlov a provozovatelům restaurace U 
Hromadů. Poděkování patří rovněž Pavlu Sekulovi, 
moderátorovi a dýdžeji tohoto sportovního setkání. 

     text a foto: Radomír Dolanský 
 

FLORBALOVÁ BITVA RODIČE 
VERSUS DĚTI 

   V odpoledních hodinách 27. května, se v janovské 
tělocvičně setkala tak odlišná a přece tak blízká družstva, 
která se chystala změřit svůj um a síly ve florbalovém 
mači století. Odlišná byla především věkem, a blízká tím, 
že se jednalo o rodiče a jejich děti. 
   Za potomky nastoupilo družstvo florbalu základní školy 
pod vedením sportovního šéfa a ředitele v jedné osobě, 
Michala Lucbauera. Dospělí, přesvědčeni o své 
jedinečnosti opovrhli vedením, a taky tak dopadli. Ale 



 



 

Josef Kuník či Markéta Trlicová včetně manželů Hany a 
Vladana Babovcových. 
Jeden jediný rodič nebojoval v poli proti svému 
potomkovi, ale zase mu bránil ve vsítění branky. Ano, 
dospělí měli v bráně statného gólmana Petra Březovjáka. 
Zdálo se, že jeho postava, takřka bezezbytku vyplňující 
bránu, bude nepřekonatelnou barikádou pro útočníky 
školního družstva. A zpočátku, kdy už základní škola 
prohrávala 3:0, to tak opravdu vypadalo. 
   Ovšem pokračující boje přály dětem a jejich fyzické 
kondici. Mimo několik výjimek mezi dospělými, kteří se 
sportu věnují pravidelně, začali netrénovaní rodiče 
v akceschopnosti pokulhávat a brzy bylo vyrovnáno.  
   S blížícím se závěrem zápasu byly boje stále 
urputnější, ale výkřiky nadšení se ozývaly z družstva 
zelených, tedy dětí. 
V závěrečných chvílích se z družstva rodičů stále častěji 
ozývaly pomstychtivé hrozby jako: „Dnes večer jsi bez 
večeře“, „máte týden bez počítače“, „žádná televize“, ale 
porážce dospělých již nešlo zabránit. Závěrečný hvizd 
znásobil oslavný jásot zvítězivších školáků. Rodiče se 
s hekáním a sténáním postavili na lajnu, opírajíc se o 
hokejky, ale za výkony zatleskali dětem, které jim 
potlesk neméně nadšeně vrátily a pokřikem na výzvu 
rozhodčího, trenéra a ředitele v jedné osobě: „Florbalu 
nazdar!“ všichni z plných plic odpověděli: „Zdar, zdar, 
zdar!“ 
   Opravdu hezká akce, plná humoru a dobré nálady si 
takový nadšený pokřik plným právem zasloužila. 
     text a foto: Radomír Dolanský  
 

ČARODĚJNICKÝ DEN 
V pátek 30. 4. 2013 se stalo ve škole něco podivného. Už 
od rána se zde nenápadně trousili malí čarodějové a malé 
čarodějničky. To už jsme se měli my, dospěláci, na 
pozoru, co se bude dít.  
Zaklínadla a různé čáry máry létaly celou školou. A jak 
probíhalo vyučování? Jako v pravé čarodějnické škole. 
Po přestávce se přiřítila na koštěti (které nechala v šatně) 
čarodějnická „úča“. V češtině se psal „hustý“ diktát. 
Běda každému, kdo by napsal byť jediné slovo správně 
česky. Malí čarodějničtí žáčkové se opravdu pochlapili. 
Stihli během diktování zkomolit, překroutit a nadrápat 
všechna slovíčka - k radosti své nové „úči“.  
   Ve slohu se všichni zapotili nad pracovním postupem 
při výrobě čarodějného lektvaru. Snad nikomu v receptu 
nechybělo kuří oko, slina netopýra či hlemýždí sliz. 

V podobném duchu probíhalo vyučování i v ostatních 
předmětech. A to nebylo všechno.  
   Po obědě se všichni malí čarodějníci vydali do terénu 
vyhledat si ty nejlepší ingredience na čarodějnický 
lektvar. Jarní větříček si pohrával s jejich čarodějnickými 
klobouky a obyvatelé obce jen nevěřícně kroutili 
hlavami. Jak už to bývá, úderem třetí hodiny se ta 
čarodějnická sešlost naštěstí změnila na naše báječné 
žáčky a my všichni jsme si oddechli, že už jde zase 
všechno ve starých dobrých školních kolejích. 

   text a foto: Bc. Ludmila Spitzerová 
 

 
KOUZELNÍK VE ŠKOLCE 

   Třináctého května zavítal do mateřské školy kouzelník. 
Klaun s červeným nosem dětem půjčil kouzelnickou 
hůlku a velké kouzlení začalo. Děti svým zaříkadlem 
změnily barvu králíkovi, vyměnily šátky a vyčarovaly 
kouzelná cédéčka. Každý si zkusil nějaké to kouzlo.  
   Na závěr si děti vyzkoušely udržet roztočený míč na 
jednom prstíku, což se skoro každému povedlo, kromě 
paní učitelky. Pan kouzelník ještě předvedl žonglování 
s míči a talíři za nadšeného povzbuzování dětí. 
Představení se všem líbilo.  
   Bylo tak trochu za odměnu i za trpělivost, se kterou 
všichni v mateřské škole snášeli nepříjemnosti 
provázející rekonstrukci budovy Obecního úřadu, kde se 
školka nachází. 

        text a foto: Bc. Ludmila Spitzerová 



 

SORBON – PES FOTBALISTA 
   Dne 2. 5. 2013 k nám do Základní a Mateřské 
školy Janová přijel nezvyklý host - pes Sorbon 
fotbalista se svým páníčkem. Pro děti ze školky a 
školy předvedl své výjimečné fotbalové schopnosti. 
Dětem se vystoupení psa s psovodem velmi líbilo. Po 
celou dobu se soustředily na psí kusy. Pes reagoval na 
pokyny a psovod dětem jednoduše, stručně a jasně vše 
zdůvodnil a popsal odborný výcvik psa. 
Potleskem a údivem děti odměnily poslušné reakce psa 
nejen na povely verbální, ale i na posunky rukou. 
Děti se rády zapojily do hry se psem – kutálely mu míč, 
hladily jej a krmily. 
   Psovod zvládal psa suverénně a bezpečně, stále dával 
pozor, aby pes nikomu neublížil nebo děti nevylekal. 
Velmi výchovné bylo, když psovod vybídl děti, aby 
nikdy zvířata nedráždily, aby se k nim chovaly láskyplně 
a měly je rády. 
   Bylo to velmi pěkné vystoupení. Dětem přineslo 
poučení, jak vypadá správně vycvičený a vychovaný 
pes. Získaly vědomosti, jak se chovat k psům, jak 
vycvičit psa, o správném chování pána a jak v psovi 
najít kamaráda do hry i do života. 

        text: Eva Podešvová 
 

VELIKONOČNÍ ŠACHOVÝ TURNAJ 
   Děti, které navštěvují školní družinu, mají možnost 
naučit se základům šachu a zdokonalit se i v samotné 
hře. V rámci školní družiny vznikl šachový kroužek, ve 
kterém každé pondělí dětem radí, seznamuje je s teorií a 
praktickou hrou náš bývalý žák, Vítek Kopecký.  
   Vítek, který hraje šachy odmalička, jak sám říká, od 
školky, umí svým mladším kamarádům poradit, naučit je 
pravidlům hry i novým postupům. Ve svém volném čase 
předává vědomosti i znalosti bývalým spolužákům a za 
to mu patří velký dík. V pondělí po velikonocích jsme 
uspořádali v tomto školním roce již druhý turnaj 
v šachu. 
   Na prvním místě se umístil Šimon Karlík, druhý byl 
Dominik Kuník a na třetím místě se umístila Andrea 
Filgasová. 

VYNÁŠENÍ MORÉNY 
   V pátek 19. 4. 2013 jsme se konečně rozloučili s paní 
Zimou. Děti ze ZŠ v Janové vyrobily ve školní družině 

krásnou paní Morénu“ a nedočkavě se těšily na den, kdy 
ji budou moci shodit do řeky a tak se definitivně zbavit 
zimy, která byla letos opravdu dlouhá.  
   Přípravy na akci probíhaly i ve vyučování. Děti si 
vyhledávaly informace o tomto lidovém zvyku a 
porovnávaly zvyky různých krajů a zemí, jak se kde 
loučí lidé se zimou. Nechyběl ani nácvik zaříkávadel a 
písniček.  
   Pravidelně se této akce účastní i děti z MŠ v Janové. 
Průvod s Morénou v čele se s hlasitým zaříkáváním  - 
zimo, zimo táhni pryč, nebo na tě vezmu bič… a jinými 
popěvky se ubíral k budově obecního úřadu, kde na nás 
čekaly děti z MŠ. Společně jsme pak Morénu vhodili do 
řeky Bečvy a věřili, že sluníčko zimu zažene a nastane 
pravé jaro. 

      text: Bc. Ludmila Spitzerová 
 

VÍTÁNÍ JARA 
Již řadu let v naší škole navazujeme na dávné tradice 

obchůzkových obyčejů jarního období, jejichž účelem 
bývalo přání ovlivnit zdar a úspěch nového vegetačního 
období, nové úrody, nového života.  

Vyprávíme si o dávných zvycích a tradicích, mezi 
které patří i vyhánění zimy. Rovněž letos jsme vyrobili  
Morénu, kterou jsme pak za zpěvu písní a recitování 
básniček hodili do řeky. 
Postřeh žákyně: 
   Děti v družině vyrobily v úterý Morénu. Vyrobili ji 
hlavně prvňáci a druháci, nejvíc si dal záležet Robert, 
který přinesl potřebné věci. V pátek jsme šli Morénu 
hodit do Bečvy, aby zima odešla a přišlo jaro. Šla s námi 
i školka a po cestě jsme zpívali a říkali básničky. 
                 text: Andrea Filgasová 

DALŠÍ DIVADELNÍ ÚSPĚCH 
ŠKOLÁKŮ 

V úterý 4. června nabídla školní divadelní 
společnost nejen občanům Janové premiéru krátké 
divadelní hry Malý princ na motivy stejnojmenné 
knihy Antoine de Saint-Exupéryho. Tato filozofická 
pohádka, která byla napsána před sedmdesáti lety, je 
mnohými považována za jedno z nejkrásnějších děl 
pro děti, ale stejnou měrou i pro dospělé. Pohádka je 
doslova koncertem dětské představivosti a jinotajů pro 
dospělou část publika. 



 

špatné lidské vlastnosti. Krále, který chtěl všem vládnout, 
generála, který chtěl jen rozkazovat a válčit, byznysmena, 
který počítal hvězdy, aby byl ještě bohatší nebo 
domýšlivce, který chtěl, aby mu všichni tleskali. 
   Divadelníci ze základní školy předvedli úctyhodný 
výkon. Neutuchající potlesk je opakovaně vracel na 
děkovačku. Tady se nikdo nemusel do potlesku nutit. 
Samozřejmě, že na herce čeká řada věcí k dopilování, ale 
premiérou položili solidní základ. Zasloužených ovací se 
dostalo i režisérovi hry Michalu Lucbauerovi, který opět 
potvrdil, že škola v Janové má své místo na slunci. Je 
namístě poděkovat rovněž učitelkám základní školy 
Evě Podešvové a Ludmile Spitzerové, ale i spolužákům, 
protože přípravami na divadelní premiéru žila celá škola. 
   Podle slov pana ředitele se dočkáme uvedení dílka i 
v divadle ve Vsetíně. Výkon herců divadelního kroužku 
Základní školy Janová by si zasloužil řadu repríz. 
      text a foto: Radomír Dolanský 
 

V JANOVÉ ODEMKL HORY 
BESKYDOŠ 

   Jakmile zmizel poslední sníh, turisté okamžitě obsadili 
obecní rozhlas a vysílali do okolí, že zima skončila a opět 
začíná sezóna vycházek a výletů. Paní Zima letos 
předlouho držela opratě, a tak konečné vítězství Vesny 
přišla pozdravit početná družina vyznavačů turistiky. 
   Sraz účastníků byl, jako obvykle, u obecního úřadu. 
Přicházeli malí i mladí, střední i zralí, řada nadšenců 
v nejlepších letech, tzn. kolem sedmdesátky. Všichni byli 
usměvaví naprosto stejně jako probouzející se příroda. 

   V sále v restauraci U Hromadů bylo i na druhé 
premiéře divadelního kroužku Základní školy Janová 
plno. Opět přišlo široké věkové spektrum divácké obce. 
Od předškoláků po seniory. Příjemným zjištěním je, že 
představení navštěvuje řada lidí, kteří nemají žádný 
příbuzenský nebo kamarádský vztah k hercům potažmo 
škole. Prostě přijdou na divadlo, a to je velký úspěch. 
Zahrát divadlo jim přišli František Spurný, Tereza 
Kovaříková, Michaela Eliášová, Tereza Měrková, Luděk 
Šťastný a Matěj Trlica. 
   Malý princ je krásná pohádka, ale docela náročná 
divadelní hra. Vedoucí kroužku, režisér, scénárista a 
ředitel školy v jedné osobě, Michal Lucbauer, výběrem 
tohoto díla složil hold svým hercům. Již jen výběrem 
námětu dal najevo naprostou důvěru ve schopnosti svých 
svěřenců. Jak v herecké, tak především rétorické, 
poněvadž každá role má řadu dialogů, některé i obsáhlé 
monology. Úspěch byl už si jen texty pamatovat. Role a 
jejich zvládání, to byl další z náročných úkolů pro naše 
herce. Dokonce Tereza Měrková a Luděk Šťastný 
ztvárnili v díle troj- a čtyřroli. Je velmi náročné se během 
chvilky vžít do jiné postavy. Děti si důvěru režiséra bez 
debat zasloužili. 
   Příběh vypráví dobrodružství letce, který ztroskotal na 
Sahaře při zalétávání letadla. Když se probral 
z bezvědomí, snažil se letadlo opravit. A najednou se 
vedle něj objevil Malý princ. „Namaluješ mi beránka?“   
To byla první slova Malého prince. Během dnů, které 
spolu s pilotem na poušti prožili, Malý princ vyprávěl o 
své planetce, kde má tři sopky, baobaby a nádhernou 
růžičku. Vypráví, jak navštěvoval planety, kde potkával 
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horami potuluje, PET flašky odhazuje, hrůzostrašné 
jekoty vyluzuje. Proto řádné školení lidem dal, aby 
každý, kdo do lesů vstoupí, jim jen pomáhal. Paní Vesnu, 
s kloboukem plným veselého kvítí, která ještě napolovic 
spala, Beskydoš určil dohlížitelkou nad chováním 
janovských turistů 
   Poté propůjčil starostovi obce klíč, aby všem lidem 
odemkl vrchy janovské. Ztěžka se klíč otáčel, avšak dílo 
bylo nakonec zdárně dokončeno. Janovský lid přivítal 
odemčení hor jásotem a Beskydoš, vida tolik radosti, 
vybídl starostu, aby si s ním připil vodou z potoka 
valašského. Vnadné víly naplnily vrchovatě poháry a 
vládce hor si s vládcem obce přiťukli. Jakmile starosta 
ochutnal, hned se živě zajímal, kdeže Beskydoš na 
takovou vodu chodí, která krásně trnkami valašskými 
voní. Beskydoš se šibalsky usmál a mávl neurčitým 
směrem do kopců. 
Pak už se Beskydoš jen vůkol usmíval, fotil se s lidmi, 
chlapi se fotili s vílami a všichni si přáli do nové 
turistické sezóny krásné počasí, rozrůstající se partu 
nadšenců a především sloužící nožičky. Převelice se 
radovala Vesna v klobouku z kvítí, která se podobala. 

Lidé se radovali z přírody, příroda se radovala z proudící 
mízy a slunce se radovalo, že se všichni radují. Ale co 
to?! Už bylo téměř deset minut po stanoveném čase 
odchodu a stále se nikdo nechopil velení. Reptání a 
vzrůstající nervozita v mžiku jako když utne. U obecního 
úřadu se zčistajasna objevil Beskydoš s vnadnými vílami 
z hor. 
   Jak všichni zajisté víme, Beskydoš je mladší bratr 
Krakonoše. Jeho hájemství je rozsáhlé, ale nejraději 
pobývá na Valašsku. A především zjara, když se poprvé 
zazelená a připomíná zemský ráj na pohled. Proto rád 
navštívil lidičky z Janové, aby jim dal povolení a dveře 
přírody odemknouti dovolil. 
   Přesto, že se víly usmívaly, lid janovský v pokoře a 
s úctou skláněl hlavy před vládcem okolních hor. 
Dokonce i Jan Machalec, starosta obce, hledal správná 
slova, aby kmeta neurazil. Žádal jej o dovolení vstupu do 
lesů, na louky a k vodám zurčivých bystřin. Povolení 
k osvěžení znavených poutníků v horských potůčcích, 
kde Valaši můžou ještě beze strachu vodu z dlaní pít. 
   Beskydoš zpočátku nebyl velmi rozradostněn žádostí 
lidu janovského. Neboť řada podivných existencí se 



 

skupinkách vypravovali k odchodu. Na nás čekal
autobus na Kasárnách, který nás dovezl zpět na vlakovou 
stanici do Karlovic. Vláček jsme bez problémů stihli a 
v teple vagónu jsme společně rekapitulovali čerstvé 
zážitky a již připravovali a probírali další chystané 
aktivity letošního roku.  
   Závěrem zbývá opět poděkovat hnací síle těchto 
turistických akcí manželům Chudějovým a nám všem, 
kteří se rádi účastní vycházek popřát při dalších výletech 
a pochodech lepší počasí. 
       text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 
 

VÝLET DO VIZOVIC 
   Ve středu 15. 5. 2013 se uskutečnil výlet do Vizovic. 
Na vlakovém nádraží v Janové se sešlo 13 turistů. 
Tentokrát to byla nefalšovaná dámská jízda. V 8:30 hod. 
jsme odjely do Vsetína a pak autobusem do Vizovic. 
Celý výlet naplánovala a zajistila paní Zdenka 
Chudějová. 
   Po příjezdu do Vizovic jsme se vydaly na exkurzi do 
Bio pekárny paní Staňky Elšíkové. Přivítala nás sama 
paní vedoucí a provedla exkurzi celým pracovištěm 
pekárny až do expedice. Jedná se o pekárnu, kde se peče 
kváskové pečivo z přírodního kvásku, který zabraňuje 
nadměrnému množení škodlivých kvasinek. Zajišťuje v 
těstech přírodní mléčné kvašení, na rozdíl od běžného 
pečiva z kvasnic. 
   Pečivo se vyrábí jen z přírodních ingrediencí, dle 
vlastních receptur, od přípravy těsta až po hotové 
výrobky. Balení se provádí ručně. Do pečiva se 
nepoužívají žádná vejce, mléko, tuky ani žádné druhy 
cukru. Sladkou příchuť dodávají pečivu přírodní ovocné 
šťávy, rýžový sirup a sušené ovoce. Díky používaným 
surovinám je pečivo zdravé, lépe stravitelné, posiluje 
střevní mikroflóru a tím i naši imunitu.  
   Peče se zde několik druhů chleba – špaldový, žitný, 
kváskový s chia semínky, slané i sladké pečivo. 
Bio pekárna Staňky Elšíkové získala ocenění za nejlepší 
výrobek roku. Obdržela vyznamenání Zlínského kraje 
Perla Zlínska za dětské sušenky a za kvalitu pečiva cenu 
hejtmana Zlínského kraje. 
   Po prohlídce pekárny jsme navštívily čokoládovnu, 
kde jsme se občerstvily kávou nebo čokoládou a 
zákusky. Odtud jsme přešly do zámecké zahrady, která 
je upravena ve francouzko-anglickém stylu. 
Na lavičkách v parku jsme si odpočinuly, snědly 

zapálené turistce Zdence Chudějové. Takže se 
nakonec radovaly obě. Takto se v Janové odemykaly 
hory turistům. Bylo to opravdu krásné a důstojné 
přivítání jara a přineslo do Janové opět něco nového pro 
všechny vůkol. 
     text a foto: Radomír Dolanský 
 

SETKÁNÍ NA ZTRACENCI 
    
Místní turisté uspořádali v neděli 12. května 2013 
vycházku na Ztracenec. Účelem pochodu bylo především 
si připomenutí konec 2. světové války zde na Valašsku a 
na pomezí s naším bratrským národem Slováků. 
Ztracenec se nachází na slovenské straně Javorníků. Jeho 
nadmořská výška 1055 metrů jej řadí na druhé místo 
tohoto překrásného pohoří. V zimě v létě je značně 
frekventovaným místem. 
   Sraz účastníků byl na vlakové zastávce v 7:35. Sešlo se 
nás, i přes velmi nepříznivé počasí, asi patnáct. Pak jsme 
vyjeli směrem ke Karlovicím. Kolem půl deváté jsme 
vystoupili na rozcestí Soláň v Malých Karlovicích. 
Chvilku čekání na autobus jsme si zkrátili povídáním a 
seznamováním s dalšími účastníky, kteří na Ztracenec 
rovněž směřovali. Zajištěný autobus nás všechny 
dopravil na Kasárna, odkud následoval asi hodinový pěší 
pochod po hřebeni Javorníků až na Ztracenec.  
   Cestou jsme potkávali slovenské, ale také české 
pořadatele, kteří tuto pietní a vzpomínkovou akci 
každoročně připravují. Celá tato akce je organizována 
slovenským Svazem protifašistických bojovníků a pod 
patronací slovenské vlády. Vojenská jednotka musela 
zajistit i v tomto nepříznivém deštivém a mlhavém 
počasí nezbytně nutnou ozvučovací techniku a vše 
ostatní. Po jedenácté hodině proběhlo oficiální položení 
věnců k pomníku obětí 2. světové války a za tónů 
slovenské a české hymny byl vzdán hold těm, kteří za 
nás položili své životy. Projevy významných osobností 
krátce připomněly všem účastníkům, že je zapotřebí o 
naši historii pečovat a předávat v dobrém i zlém těm, 
kteří přijdou po nás. 
   Oheň a zahřátí u něj, opečený špekáček, ovčí sýr a po 
kalíšku slivovice na straně jedné a borovičky na straně 
druhé, bylo v sychravém počasí nutností. Také lidovky 
harmonikářů zpříjemnili setkání a všichni si v dobré a 
přátelské náladě zazpívali pár známých písní. 
Krátce po dvanácté hodině se účastníci setkání po  



 



 

svačiny a poklábosily o všem možném. 
   Na 13:00 hod. byla domluvena prohlídka zámku. 
Všechny jsme se zájmem vyslechly poutavý výklad 
průvodkyně. Seznámila nás s historií vizovického 
zámku, prošly jsme pokoje pro hosty, hudební salon, 
pokoje pro rodinné příslušníky, služebnictvo a 
reprezentativní prostory, kde se konají koncerty, svatby, 
apod. V každém pokoji nás čekala květinová výzdoba, 
kterou naaranžovali studenti VŠ Brno. Byl to vskutku 
oku lahodící zážitek. Poděkováním průvodkyni byl zápis 
do návštěvní knihy. 

Ze zámku jsme se vrátily zpátky do pekárny pro 
pečivo, které jsme měly objednané. Hned jsme je 
vyzkoušely a všem nám velmi chutnalo. Zpět do Janové 
jsme dorazily po 16:00 hod. s dobrou náladou a pocitem 
hezky prožitého dne. 

    text: Ilona Tomancová, foto: Jana Pončíková 
 

 
NÁVŠTĚVA NÁRODNÍHO 

PAMÁTNÍKU TEREZÍN 
    
Dne 19. 5. letošního roku se občané Janové, Vsetína a 
Kroměříže zúčastnili Terezínské tryzny na Národním 
hřbitově v Terezíně. Zájezd zprostředkoval Okresní 
výbor ČSBS Vsetín.  
   Tryzna v Terezíně byla zahájena nástupem čestné 
jednotky a vojenské hudby. Po kladení věnců a kytic 
zazněla hymna a předseda ÚV ČSBS Jaroslav Vodička 
tryznu zahájil. S hlavním projevem vystoupil president 
republiky Miloš Zeman. Následovala křesťanská a 
židovská motlitba. Ve svém projevu president mimo jiné 
řekl: "Necháme-li sebou manipulovat, budeme se chovat 
jako ovce. Lidé, kteří označují poválečný odsun Němců z 
pohraničí za nespravedlivý, hrubě zkreslují dějinné 
události".  
   I Jaroslav Vodička ve svém vystoupení zdůraznil: 
"Odmítáme pokusy historií manipulovat, přepisovat a 
zamlčovat. Zlo, staré vice než 60 let si musíme 
připomínat, aby se už nemohlo opakovat. Jsme tím 
povinováni všem mrtvým i přeživším z Terezína". 
   Nacisté zavlekli v letech 1941 až 1943 do terezínského 
ghetta na 155 tisíc Židů z celé Evropy. Na 117 tisíc z 
nich se nedožilo osvobození. Věznicí gestapa v Malé 
pevnosti pak prošlo na 32 tisíc mužů a žen. V Terezíně 
zahynulo 2 600 z nich, další tisíce pak v jiných  

nacistických táborech. Pietní akt i následná prohlídka 
Malé pevnosti zanechala v nás, přítomných dospělých i 
dětech, nezapomenutelné dojmy. 
         text: Milan Babovec 
 

VÝLET DO POTŮČKŮ 
   V sobotu 8. června uspořádal klub turistů z Janové 
příjemný výlet na Mikulenčákovy paseky. Před půl 
devátou jsme vyrazili autobusem na Vsetín, odtud pěšky 
do Potůčků a pohodovým krokem kolem stejnojmenné 
restaurace stoupali údolím k pasekám. 
   Cílem naší cesty byla roubená chaloupka z počátku 19. 
století. Přivítala nás zde velmi milá paní Hrušková, 
majitelka, která se stavení snaží uvést do původního 
stavu, aby i další generace poznaly, jak se na pasekách 
kdysi žilo. Překvapilo nás, jak věrohodně působí došková 
střecha, původní zdivo a trámy, malé okenní otvory. 
Uvnitř chaloupky staré dřevěné dlážky, stará kamna 
s přiléhající pecí, atd. 
   Paní Hrušková nás bohatě pohostila pagáčky a 
slivovicí, což naše unavené klouby opět vzpružilo. 
Příjemně nás to naladilo na prohlídku starých knih 
vázaných v dřevěných deskách a fotografie z počátku 20. 
století.  
   Byli jsme ohromeni, s jakou pečlivostí tato sympatická 
paní dokáže vyhledat příbuzenstva v archivech 
vztahujících se nejen k tomuto domu, ale i k janovským 
pasekám a to i na základě zaniklých čísel popisných. Je 
málo takových lidí, kteří se nám snaží přiblížit skutečný 
život takový, jaký byl v dobách minulých. 
   Dozvěděli jsme se ještě mnoho zajímavého, to by ale 
bylo na delší povídání. Vzhledem ke krásnému počasí 
jsme nejen koštovali všecky ty dobroty, ale stihli jsme na 
zahradě opéct i špekáčky. Kolem druhé hodiny nás paní 
Hrušková dovedla na vrcholovou cestu, po které jsme 
míjeli nádherný obrovský a velmi starý buk, z něhož 
vyrůstaly další 4 velké kmeny, což se hned tak nevidí.  
   Odtud jsme už pokračovali směrem na Semetín a sešli 
opět v Potůčkách. Bezvadný výlet se nedal završit lépe, 
než vychlazeným pivečkem v místní hospůdce. Kolem 
třetí hodiny jsme byli opět doma v Janové, všichni 
spokojení a zdrávi. Tentokrát se nás sešla jen malá 
skupinka, což je škoda. Věřím ale, že na příštím 
bezvadném výletě, za který děkuji organizátorce paní 
Zdence Chudějové předem, se nás sejde mnohem více. 
Turistům zdar! 
               text: Pavel Výkruta, foto: Zdenka Chudějová 



 

 S tichou vzpomínkou 
Josef Soukup  č.p. 118  24. 3. 2013 
Antonín Soukup č.p. 195    8. 4. 2013 
Marta Fojtová  č.p. 165    8. 4. 2013 
Petr Večerka  č.p. 126    9. 4. 2013 
Anna Čablová  č.p. 100    6. 5. 2013 
Anežka Vašťáková č.p. 187  17. 5. 2013 

Blahopřejeme k jubileu 
 
Duben 
Ivan Fojtů  č.p.    24 70 let 
Marie Tkadlecová č.p.  199 70 let 
Květen 
Ján Vraník  č.p.    48 60 let 
Vlasta Virágová č.p.  135 85 let 
Červen 
Josef Kocourek  č.p.       8 60 let 
Jitka Čablová  č.p.   100 70 let 
Karel Machalec  č.p.   208 70 let 
Eva Nečasová  č.p.   197 75 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 1/2013: …Jan Srala vystěhoval do Spojených států. Vylosován nebyl nikdo, poněvadž žádný 
z luštitelů nedonesl na obecní úřad tajenku. 
Křížovka č. 2/2013: Válce Severu proti Jihu se v USA úspěšně vyhýbal rodák z Janové… (dokončení v tajence). 
Znění tajenky doneste na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová. Výherce obdrží zvoneček s motivem místní zvonice. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 
Jméno a příjmení:      Adresa: 
Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Vítejte do života 
Barbora Řepková č.p.  129 23. 12. 2012 
Štěpánka Zlámalová č.p.    80 14.   5. 2013 



 

 

I. B třída sk. A          IV. třída 

Z FOTBALOVÉHO DĚNÍ V JANOVÉ 
   Zimní příprava janovských fotbalistů včetně 
rezervního týmu začala až poslední týden v lednu 2013, 
zejména venku a v případě špatných povětrnostních 
podmínek ve sportovní hale. I tak ale byla dlouhá, 
předlouhá.  
   Přestože sehráli fotbalisté 5 přípravných utkání na 
umělé trávě ve Valašském Meziříčí a také na nově 
vybudovaném umělém povrchu ve Vsetíně, začátek 
jarní části, jak ve zlínském regionu, tak i v okresních 
soutěžích, byl kvůli dubnovým vrtochům neustupující 
zimy odložen o celé čtyři týdny. 
   "A" mužstvo pod vedením trenéra Antonína Trlici 
chtělo navázat na poslední mistrovská utkání z podzimní 
části. Ale dnes již můžeme konstatovat, že se tento úkol 
nepodařil. Kolísavé výsledky, někdy herní výpadek, ale 
zejména zranění klíčových hráčů, viz kapitán Blažek, 
který nastoupil až v pátém zápase na jaře, zabránily 
větším úspěchům. Dále krátkodobé nehrající Kamas, v 
posledních týdnech postrádá tým Šimčíka Richarda, 
který prodělal operaci slepého střeva.  
   Je nutno také vzpomenout i nedisciplinovanost v 
některých utkáních (Papšík Mojmír ve Francově Lhotě, 
Mikušek Miroslav v Zašové). Tyto momenty zajisté 
oslabily mužstvo.  

FOTBAL - Tabulky 

 Trenér byl nucen provádět změny v sestavě a výsledkem 
je situace, že dvě kola před koncem soutěže 1. B třídy 
fotbalisté Janové bojují o záchranu v soutěži. 
  "B" mužstvo pod vedením trojice Papšík Karel, 
Mikulenčák Jan a Vašťák Miroslav si v soutěži IV. třídy 
vedlo po výměnné kúře v létě loňského roku slušně. 
Minulý víkend odehráli poslední mistrovské utkání a 
obsadili v tabulce 4. příčku, 8 vítězství, 3 remízy, 7 
porážek, skóre 40:42 a 27 bodů.  
   Na druhou stranu s povděkem musím konstatovat, že 
do hry v "A" mužstvu dostali příležitost Orság Daniel, 
Djorič Radomír a Dobeš Michal. Přesto vedení 
fotbalového oddílu bude zvažovat, ať už soutěž 
v 1. B třídě dopadne jakkoliv, zda přihlásíme do soutěží 
oba, či jen jeden celek. Nejen pro nás, ale i pro okolní 
oddíly je v posledních měsících fungování oddílů velkou 
finanční zátěží. Sponzoři se hledají stále hůře a už i 
základní krajské soutěže jsou náročné. 
   V neděli 4. srpna se uskuteční fotbalový turnaj 5. 
ročníku Memoriálu Hromadů za účasti čtyř mužstev. 
Dopoledne toho samého dne nastoupí k zápasům tři 
týmy starých pánů. Pevně věřím, že se na fotbal v 
Janové nezanevře a do ochozů si cestu fandové najdou. 
text: Václav Mikušek, organizační pracovník TJ Tatran 
Janová
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Redakce si vyhrazuje právo na krácení a úpravu příspěvků. Janovské listy 3/2013 vyjdou v září 2013. Uzávěrka je 16. den včetně v daném 
měsíci. E-mail redakce: janovske.listy@email.cz  

 Záp.    V    R    P    Body 
1. Podlesí 19   17    1     1        52 
2. Nedašov 19   11    3     5        36 
3. Zašová 19   10    4     5        34 
4. Fr. Lhota 19   10    2     7        32 
5. Hrachovec 19   10    1     8        31 
6. Lhota u Vs. 19     9    2     8        29 
7. Val. Polanka 19     8    3     8        27 
8. Hor.lideč 19     7    6     6        27 
9. Lidečko 19     7    3     9        24 
10. Choryně 19     5    6     8        21 
11. Janová 19     7    0    12       21 
12. Jablůnka 19     5    4    10       19 
13. Poličná 19     5    1    13       16 
14. Val. Bystřice 19     3    2    14       11 

 Záp.   V   R P Body 
1. Růžďka 18   16   1 1 49 
2. Střelná 18   12   2 4 38 
3. Zděchov 18   10   2 6 32 
4. Janová B 18   8   3 7 27 
5. Ratiboř B 18   7   2 9 23 
6. FC Vsetín C 18   7   2 9 23 
7. Huslenky B 18   7   1 10 22 
8. Študlov 18   7   0 11 21 
9. Lhota u Vs. B 18   5   2 11 17 
10. Jablůnka B 18   3   1 14 10 


